
يكايك ما بايد ياران بهزيستى 
باشيم 

 زندگى/ امير مهربان: دوستى تماس گرفته بود 
و مى خواست براى خانواده اى نيازمند كارى بكنيم. 
بعد از گفت و گو متوجه شدم پدر خانواده اعتياد 
آدم  حرف  به  «نمى شود  گفتم:  همين  براى  دارد، 
معتاد اعتماد كرد». دوستم اما گفت خانواده چهار 
فرزند كوچك دارد. اين دليلى شد براى اين كه سرى 
به اين خانواده بزنيم و تصميم هايى در حد و توان 

خودمان بگيريم. 
بــا ديدن فرزندان اين خانواده كه ســه نفر از آن ها 
دانش آموز هســتند مدام از ذهنم مى گذشــت كه 
دربــاره فرزندان اين خانواده ها چــه بايد كرد؟ اگر 
بى تفاوت از كنار آن ها بگذريم و سرنوشــت آن ها را 
تنها به پدر و مادرشــان واگذار كنيم، چه انتظارى 
بايد داشت؟ برايم جالب بود وقتى از يكى از دخترها 
پرسيدم درس مى خوانى، مادرش زود جواب داد: بله! 
درســش خوب است، شاگرد اول است. دختر گفته 
مادرش را اصلاح كرد كه من شــاگرد سوم هستم. 
اين يعنى اين مادر اطلاعــات دقيقى درباره دختر 
درس خوان خود ندارد. فراموش نكنيم برخى از اين 
مادرها مجبور مى شــوند در خانه مردم با كمترين 
حقوق و مزايا كار كنند. وقتى مادرى در خانواده اى 
با وضعيت مالى بسيار بد، با 4 فرزند و شوهرى معتاد 
درگير باشــد چه اندازه بايد از او انتظار داشــت كه 
حواسش به مسائل مختلف فرزندان از جمله درس 
و آينده آن ها باشــد؟ در قبال ايــن خانواده ها يا در 
قبــال اين بچه ها كه از قضا بعضى از آن ها بچه هاى 
با استعدادى هستند مردم و حاكميت چه وظايفى 
دارند؟ اگر آن ها را نبينيم و پيگير مشــكلات آن ها 
نباشيم، بايد در انتظار چه مسائلى براى آن ها و براى 

جامعه اى كه در آن زندگى مى كنيم باشيم؟
هفته اى كه در آن به ســر مى بريم، هفته بهزيستى 
است. براى بهتر زيستن افراد جامعه تنها نمى توان 
از نهادى مانند بهزيستى توقع داشت. بايد به سمتى 
برويم كه هر كدام از ما، به سهم خود، يكى از ياران 
سازمان بهزيستى باشيم. هر كسى به طريقى بايد 
كمك كند و به نظر مى رســد براى اين كه فردا با 
مشكلات بيشترى روبرو نباشيم، بيش از پيش بايد 
به كودكان از جمله كودكانى كه در خانواده هاى به 
هم ريخته زندگى مى كنند توجه كنيم. كودكى كه 
امروز در خانواده اى معتاد بزرگ مى شود و از درس، 
مدرســه، مهر پدرى، فرصت بازى و... بى بهره است 
فردا يكى از افرادى خواهد شد كه يا با چاقويى جلو 
ما را مى گيرد، يا درگير مسائل اعتياد و فحشا مى شود 

و يا سراغ سرقت از بانك و ديگر جرايم مى رود. 

گردگيرى كنيد تا چاق نشويد!

 ترجمه/ مريم سادات كاظمى:نتايج مطالعات جديد نشان مى دهد گرد 
و غبار روى وسايل منزل احتمال اختلالات متابوليكى و در نتيجه بروز چاقى 

را افزايش مى دهد.
پژوهشگران آمريكايى بتازگى دريافتند گرد و غبار منزل مملو از تركيبات 
شيميايى زمينه ســاز اختلالات متابوليكى اســت كه در هوا پخش شده 
و مواجهه روزانه با اين تركيبات، تكثير ســلول هاى چربى را تسهيل كرده 
و منجر به چاقى مى شــود. مصالح ساختمانى و برخى وسايل منزل مانند 
مبلمان، تلويزيون، فرش و... معمولاً حاوى مواد شيميايى مصنوعى هستند 
كه در هوا پراكنده شده، در گرد و غبار روى وسايل باقى مى ماند و ساكنان 

منزل نيز در طول روز در تماس با آن ها هستند.
در اين زمينه پژوهشــگران چند ماده شيميايى را در نمونه هاى گرد و غبار 
خانگى اندازه گيرى و در تماس با سلول هاى چربى موش هاى آزمايشگاهى 
بررســى كردند. هدف از اين آزمايش بررسى تغييرات سلول ها در تماس با 
مواد شــيميايى، تأثير آن ها در تجمع ترى گليسريد سلولى و مقايسه اين 

تغييرات با سلول هاى سالم بود.
نتايج نشان داد حدود دو سوم اين محصولات شيميايى تجمع چربى را در 
سلول ها تسريع يا تكثير سلول هاى چربى را تحريك مى كنند. پژوهشگران 
سپس يازده نمونه از گرد و غبار خانگى آغشته به تركيبات شيمايى را بررسى 
و در تماس با سلول ها قرار دادند. آن ها متوجه شدند كه حتى مقدار اندكى 

از اين تركيبات نيز مى تواند منجر به چنين تأثيرى شود.
اين مطالعه مى تواند به تشــخيص عوامل تأثيرگــذار در افزايش اختلالات 
متابوليكــى مانند ديابت و چاقى بينجامد. همچنيــن اين پژوهش، نقش 

محصولات شيميايى محيطى در اين تغييرات سلامتى را تأييد مى كند.
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سالم جامعه 

سلامت كلينيك 

چهارسوى علمارتباطات و اطلاعات

ايسنا: خاكى كه «نيل آرمســترانگ» در اولين فرود انسان بر روى ماه جمع آورى 
كرده بود، در نيويورك به حراج گذاشته شد و به قيمت 1,8 ميليون دلار به فروش 
رفت. به گزارش اسكاى نيوز، ارزش خاك ماه كه به همراه سنگ ريزه هاى آن در كيسه 
كوچكى قرار دارند در حدود 2 تا 4 ميليون دلار تخمين زده شده بود. «آرمسترانگ» 
از اين كيسه براى جمع آورى سنگ ريزه ها و گرد و خاك ماه در ناحيه اى موسوم به 
«درياى آرامش» (Sea of Tranquility) اســتفاده كرد و اين نمونه خاك را به 
همراه چند سنگ كوچك به زمين آورد. شايد در نگاه اول اين كيسه ساده و معمولى 
به نظر بيايد اما اتفاقاتى رقم خورده كه سبب افزايش بها و ارزش اين سوغاتى قديمى 
شده است. اين كيسه پس از بازگشت به زمين، بخشى از گنجينه هاى ملى آمريكا 

شد اما طى جرياناتى به طور ناگهانى مفقود شد و پس از پيدا شدن تحويل ناسا شد. ناسا از بازگرداندن آن به مالكش خوددارى كرد اما دادگاه 
به نفع مالك رأى داد!

سوغاتى گران قيمت آرمسترانگ!
 

مهر:معاون وزير ارتباطات با بيان اينكه مدل پيشنهادى سرويس اينترنت نامحدود 
براى كاربران نهايى شده است، گفت: در اين مدل قرار نيست مصرف اينترنت بى نهايت 
باشد، بلكه براى مصرف سقف گذاشته ايم. آذرى جهرمى در جمع خبرنگاران درباره 
تغيير پرداخت هزينه اينترنت از مدل مصرف حجمى به مدل تعيين سرعت توضيح 
داد. وى با بيان اينكه هم اكنون اين مدل پيشــنهادى توســط شركت ارتباطات و 
زيرساخت تدوين شده، گفت: پيش بينى مى شــود در كميسيون تنظيم مقررات 
ارتباطات در روز يكشنبه اين روش تغيير تعرفه اى به تصويب برسد.مديرعامل شركت 
ارتباطات زيرساخت با بيان اينكه هم اكنون شاهد تحول جدى در خصوص استفاده از 
اينترنت در ميان كاربران هستيم، ادامه داد: مدل استفاده كاربران به سمت تماشاى 

ويدئو تغيير كرده و بايد يك فرمول با توجه به اين تغييرات براى استفاده كاربران و جلب رضايت آن ها تعريف كنيم. آذرى جهرمى گفت: تغيير 
مدل اينترنت حجمى به معنى آن نيست كه مصرف اينترنت براى كاربر بى نهايت باشد بلكه براى آن نيز يك سقف در نظر مى گيريم.

اينترنت نامحدود هم سقف دارد!

 زندگى/ عباســعلى سپاهى 
يونسى در سال هاى اخير روزى 
نبوده اســت كه از ضــرر و زيان 
كيسه هاى پلاستيكى به طبيعت نشنويم. هر روز 
خبرهاى نگران كننده اى از مصرف كيســه هاى 
نايلونى در جهان مخابره مى شــود و اين خبرها 
درباره ايران هم صدق مى كند. اين نگرانى ها باعث 
شده برخى كشــورها براى استفاده كمتر از اين 
كيسه ها دست به كار شوند. مثلاً در ايتاليا، بلژيك 
و بعضى از ديگر كشــورهاى عضو اتحاديه اروپا، 
براى كمتر شدن اســتفاده از پلاستيك در ازاى 
استفاده از محصولات پلاستيكى ماليات دريافت 
مى شــود. اتفاقى كه در كشور پيشرفته اى مثل 
ژاپن هم رخ مى دهد.در برخى ديگر از كشــورها 
وقتى شــما مى خواهيد محصولى را بخريد و آن 
محصول بسته بندى پلاستيكى دارد، قيمت تمام 
شده آن بالاســت تا مردم پلاستيك آن را براى 
بازيافت دوباره، تحويل دهند و پولى دريافت كنند.

  سه برابر، پلاستيك مصرف مى كنيم 
طبق آمار اعلام شــده، ايرانى ها ســه برابر ديگر 
كشورها كيسه هاى پلاستيكى مصرف مى كنند. 
باز طبق برآوردها، هر ايرانى روزانه ســه كيســه 
پلاستيكى مصرف مى كند. اصلاً ماجرا به جايى 
رسيده است كه اگر فروشنده اى مثلاً قوطى رب 
خريدارى شده مشترى را داخل نايلون نگذارد، از 
نظر خريدار حق و حقوقى از او ضايع شده است؛ 
چرا كه هنوز بسيارى از ما ايرانى ها فكر مى كنيم 
مگر يك نايلون چه قدر ارزش دارد؟ براى همين، 
بــراى هر چيــزى كه از فروشــگاهى مى خريم 

تقاضاى نايلون مى كنيم!
جاى تأسف است كه شما اگر كيسه اى پلاستيكى 
در قطع كوچك از فروشگاهى طلب كنيد، معمولاً 
فروشنده از شما براى گرفتن يك دانه نايلون پولى 

طلب نمى كند، حتى اگر از آن فروشــگاه خريد 
نكرده باشيد؛ يعنى نايلون جزو چيزهاى مجانى 

حساب مى شود و اين يك خطر است!
 

  خطر نگهدارى نان داغ در نايلون  
همان طور كه امروز همه به چشــم مى بينيم و 
همه كارشناسان محيط زيستى هم تأكيد دارند، 
كيسه هاى پلاســتيكى به علت ماندن چند صد 
ساله در طبيعت، آسيب هاى جدى به طبيعت و 
حيات وحش مى زنند. اين يك بخش ماجراست. 
مشكل ديگر، اســتفاده از كيسه هاى پلاستيكى 
در نانوايى هاســت كه هر روزه آن را به چشــم 
مى بينيم. خيلى ها نان هــاى داغ را داخل نايلون 
مى گذارنــد، غافل از اينكه چــه خطرى آن ها را 
تهديد مى كند. به گفته كارشناسان در كيسه هاى 
پلاستيكى تركيباتى وجود دارد كه وقتى نان داغ 
را در آن ها قرار مى دهيم، اين تركيبات آزاد شده 
و جذب نان مى شود و اين باعث بروز بيمارى هايى 

مانند سرطان مى شود. 

  بايد الگوسازى كنيم 
اما در سال هاى اخير برخى به اين فكر افتاده اند 
كه به سمت توليد كيسه هاى پارچه اى بروند. از 
جمله ايــن گروه ها تيم كارآفرينى جمعيت امام 
على(ع) اســت. سامان خواجه زاده از اعضاى تيم 
كارآفرينى اين جمعيت در گفت و گو با خبرنگار 
ما درباره اين بخش از فعاليت جمعيت مى گويد: 
اين حركت بــا دو هدف انجام شــد؛ اول اينكه 
براى بچه ها و مادران تحت پوشش اين جمعيت 
كارآفرينى بشود و دوم اينكه قدمى در راه كمك 

به بهبود وضعيت محيط زيست برداريم.
وى درباره استقبال از اين كيسه ها در جامعه نيز 
مى گويد: ما كارمان را حدود 6 ســال پيش و در 
مقياس كوچــك با كودكان كار خانه علم دروازه 
غار تهران شروع كرديم، اما كم كم توانستيم كار 
را گسترش بدهيم و از اين راه، اندكى به محيط 
زيســت و به بچه هاى كار كمك كنيم. در حال 
حاضر به دنبال اين هســتيم كــه در اصفهان و 

كرمانشاه هم اين حركت را شروع كنيم.

وى مى افزايــد: البته در تهران در بعضى ديگر از 
خانه هاى علم جمعيت امام على(ع) كار شــروع 
شــده اســت و همچنين در ســارى.وى درباره 
حمايت هاى دولتى از ايــن حركت مى گويد: ما 
حمايتى نداشته ايم و البته خوشبختانه كارمان هم 
پيش مى رود اما براى اينكه مردم سراغ كيسه هاى 
پلاستيكى نروند بايد تا مى توانيم الگوسازى كنيم 
و اين نيازمند اين است كه رسانه ملى و مطبوعات 
بــه كمك آن هايى بيايند كــه در اين راه قدمى 
بر مى دارند.خواجه زاده تصريح مى كند: وقتى براى 
مردم به طور مرتب از آسيب هاى استفاده از نايلون 
براى انســان و طبيعت گفته شود مردم كمتر به 
سمت استفاده از كيسه هاى پلاستيكى خواهند 
رفت و آن وقت اســت كه استقبال از كيسه هاى 
پارچه اى در همه كشور گسترش پيدا مى كند و 
اين امر باعث مى شود هم شاهد كارآفرينى براى 
عده زيادى باشيم و هم محيط زيست سالم ترى 

خواهيم داشت.

  حركت هايى كه نياز به حمايت دارند 
حركــت هايى در قالب حركت هاى شــخصى و 
حركت هاى دولتى در گوشــه و كنار ايران شروع 
شده است اما طبق معمول كند و محدود است و 
بايد به اين حركت ها شتاب داد. بخش مهمى از 
اين شتاب مى تواند بر عهده دولت باشد؛ مثلاً بايد 
در زمينه مضرات گذاشــتن نان در نايلون اطلاع 
رسانى شود. شايد نصب پوسترهايى در اين باره 
در نانوايى ها يكى از اين قدم ها باشد. در برنامه هاى 
محيط زيســت براى مدارس مى توان درباره اين 
موارد براى بچه هاى صحبت كرد، حتى مى توان 
از تريبون هايى مانند نمــاز جمعه و منبرها در 
مســاجد هم براى روشن شــدن موضوع كمك 
گرفت و البته ده ها شــيوه ديگر كه بازگو كردن 

همه آن ها خارج از حوصله اين مطلب است.

شما هم مى توانيد به جنبش حذف پلاستيك بپيونديد

نايلون ها نفس زمين را به شماره انداخته  اند

در مراسم تشييع پيكر 
حبيب سينماى ايران بيان شد

كاسه ساز به پست هاى مديريتى 
در وزارت ارشاد هويت داد 
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ميلاد عرفان پور در پاتوق كتاب مشهد:

زبان شعرى «قهرمان» امروزه كيمياست

3000737274
سامانـه پيامكى 
صفحه زنـدگى

انتقاد  ها، پيشنهاد  ها و 
ايد  ه هاى خود   را از طريق  

اين پيامك  به صفحه 
زندگى ارسال فرماييد  .
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شنبه 31     تیر  1396

 27 شوال 1438 22  جولای 2017  سال سی ام  شماره 8452 

فرهنگ

کوتاه و خواندنی

فارس: معاون پژوهش و فناوری دانشگاه آزاد در رابطه با حذف پایان نامه از مقطع 
کارشناســی ارشد گفت: پایان نامه حذف نشده بلکه در این رابطه بر اساس قانون 
عمل می شود. مرتضی موسی خانی گفت: این گونه نیست که پایان نامه ها حذف شده 
باشند بلکه آیین نامه کاملاً شفاف است و بر اساس قانون و آیین نامه عمل می شود. 
اگر دانشجویی قصد حذف پایان نامه را داشته باشد، از طریق قانون اقدام می شود؛ 
به طوری که با هماهنگی وزارت علوم تمام موارد در قانون ذکر شده و مسئله باید در 

شورای آموزشی بحث شود و بر اساس مدل مشخصِ قانونی عمل شود. 

پایان نامه از کارشناسی ارشد حذف نشده است 

ایسنا: پرویز شــهدی گفت: مترجمان کم تجربــه سراغ کتاب های کلاسیک و 
مشــکل می روند و زمانی که از پس آن ها برنمی آیند، ترجمه کتاب را رونویسی 
می کنند. این مترجم اظهار کرد: بیشــتر مترجمان تازه کار این اشتباه را انجام 
می دهند. آن ها سراغ کتاب های کلاســیک و مشکل می روند که نمی توانند از 
پس آن ها برآیند و کپی می کنند. من انگیزه این مترجمان را نمی دانم اما حدس 
می زنم برخی از ناشــران که این کار را انجام می دهند، پول اندکی به مترجمان 

جوان می دهند و از آن ها می خواهند کتاب را ترجمه یا رونویسی کنند. 

مترجمانی که رونویسی می کنند 

ایسنا: تونی کوشنر، نویسنده برنده جایزه »پولیتزر«، نمایشنامه ای با موضوع دونالد 
ترامپ می نویسد. کوشنر که اعتقاد دارد ترامپ به شدت از لحاظ روانی بیمار است، 

قصد دارد رئیس جمهور آمریکا را سوژه نمایشنامه  جدید خود کند. 
او در گفت وگو با »دیلی بیســت« توضیح داده که این نمایشــنامه درباره »یک 
کابوس« که همان راه یافتن ترامپ به کاخ سفید است، نوشته می شود. این نویسنده 
آمریکایی درباره رئیس جمهور کشورش گفت: وضعیت ترسناک است چون تمام 

قدرت در دست اوست، بدون اینکه قابلیت های ذهنی لازم را داشته باشد. 

نویسنده برنده »پولیتزر« ترامپ را سوژه کرد 

میلاد عرفان پور در پاتوق کتاب مشهد: 

زبان شعری »قهرمان« امروزه کیمیاست 

 فرهنگ/ جلیل فخرایی   میلاد عرفان پور، شاعر، در نشست »کتاب خوان شعر« که با همکاری مؤسسه 
فرهنگی شهرستان ادب در پاتوق کتاب مشهد برگزار شد، با معرفی کتاب »به خط روشن عشق«، با بیان 
اینکه یاد محمد قهرمان چراغ راه اهل شعر و علاقه مندان به شعر است، گفت : قهرمان کتاب های بسیار زیادی 
دارد و علاوه بر شاعری، فعالیت های دیگری مانند تصحیح و پژوهشگری انجام داده که از او یک ادیب بزرگ قرن معاصر 
ســاخته بود. وی با اشاره به کتاب »روی جاده ابریشم شعر«، عنوان داشت: افرادی که حوصله زیادی برای خواندن شعر 

ندارند، کتاب »به خط روشن عشق« را حتماً مطالعه کنند زیرا گزیده ای از بهترین کتاب های قهرمان است. 
عرفان پور گفت: زبان پخته  محمد قهرمان در شعر، امروزه کمیاب است؛ زبانی که تقریباً زوائد زبانی و سستی در آن دیده 
نمی شود و آمیخته با مضمون و محتواست و این کتاب می تواند به عنوان یک کتاب بالینی و آرامش بخش برای همگان 

باشد. 
جواد شیخ الاسلامی در ادامه این نشست درباره معرفی کتاب »صفر بمباران«، اظهار کرد: نویسنده این کتاب علی محمد 
مؤدب اســت. یکی از ویژگی های خوب این شاعر، صداقتش با مخاطب اســت. اگر شاعر با مخاطب خود صادق نباشد، 
محصولی که به جامعه منتقل می کند سالم نیست.  طیبه سادات ثابت در ادامه این نشست در مورد معرفی کتاب »خداجونم 
از تو سپاسگزارم«، تصریح کرد: این کتاب را منیره هاشمی به رشته تحریر درآورده و توسط انتشارات »به نشر« در سال 
96 عرضه شده است. شاعر دغدغه های کودک و گفت وگوهای درونی خود را به شعر درآورده و نگاه او پیرامون اتفاقاتی که 
به وجود می آید، بیان شده است.  راضیه رجایی نیز به معرفی کتاب »شمشیر و جغرافیا« پرداخت و خاطرنشان کرد: این 

کتاب از محمدکاظم کاظمی است که توسط انتشارات »سپیده باوران« عرضه  شده است. 

کافه کتاب

خوانش

خبر

شعری که مخاطب را 
به بیداری می خواند 

خوانش شعری از مراد افروز معین 
 حمیدرضا شكارسري 

»انگشت من از سوراخ سد کوچک تر است/ بیدار شوید/ سیل حتی/ این 
قصه را هم خواهد برد«* 

وقتی در متن خود از متنی دیگر یاد می کنیم )تلمیح( یا در متن خود 
تمام یا بخشــی از متنی دیگر را می آوریم )پیش متن( و یا آن متن را با 
حفــظ چارچوب اولیه اش چنان دگرگون ســاخته و در متن خود حل 
می کنیم که گویا آن را بازنویسی نموده و مجدداً خلق کرده ایم )بینامتن(، 
در تمام این موارد در واقع عملی نشانه شناسانه انجام داده ایم. اگر نشانه 
را برقراری ارتباط بین دال و مدلول بدانیم، متن خلق شده توسط ما دالی 
است که به متنی دیگر به عنوان مدلول اشاره می کند و دلالت می نماید. 
اشاره گری متن طبعاً به ایجاز در اثر هنری می انجامد؛ همان عنصری که 
به تشــکل فشرده کلمات در شعر کوتاه کمک می کند. شعر مراد افروز 
معین از طریق برقراری رابطه بینامتن با داستان »هانس برینکر« نوشته 
مری میپس داج، نویســنده آمریکایی، سروده شده است. در این افسانه 
که در هلند رخ می دهد، پســری کوچک به نام »پترس« )که در ایران 
به »پترس فداکار« معروف شده است( برای جلوگیری از خرابی سدی 
بزرگ، انگشــت خود را در سوراخ آن فرو می برد و مانع ویرانی شهرش 
می شود.  در روایت معین از این افسانه، »پترس« نمی تواند فداکاری کند 
و کمک می طلبد. شاعر همچنین با متن، فاصله گذاری می کند و در عین 

حال به جای شعر خود، قصه کودک فداکار را در خطر سیل می بیند. 
بــه این ترتیب ما با متنی رو به رو می شــویم که از اطلاعاتمان از متنی 
دیگر به عنوان متن مادر حُسن استفاده را می برد تا به حداکثر ایجاز و 

فشردگی برسد؛ به شعری که مخاطب را به بیداری می خواند. 
*»دو خــط غبار موازی«/ مراد افروز معین/ نشــر »ماه باران«/ 1396/ 

صفحه 18.

در نشست تخصصی ادبی »شمس« بیان شد 
نویسنده باید به شهود و باور برسد 

فرهنگ: ســعید تشکری با بیان اینکه نویسنده باید به دنبال این باشد 
که آیا در تاریخ داســتان قابل کشفی هست، گفت: نویسنده باید کاشف 
باشــد و قبل و بعد هر اتفاق تاریخی را در داســتانش تعریف کند. این 
نویســنده در سلسله نشست های تخصصی ادبی »شــمس« که در تالار 
ادبیات کتابخانه مرکزی آستان قدس رضوی برای نقد کتاب »بار باران« 
برگزار شد، افزود: نویسنده به عنوان خالق اثر می تواند از یک خبر کوتاه 
یا رویداد تاریخی، یک قصه بســازد و آن را بســط دهد.  او با بیان اینکه 
منظور از بازنویسی، اقتباس و بازآفرینی را در آثار تاریخی نمی فهمم، اظهار 
داشــت: بازآفرینی به چه معناست؟ یعنی نویسنده آن اثر را جور دیگری 
نوشته است؟ نویسنده باید در اثرش به شهود و باور برسد.  نویسنده »بار 
باران« گفت: من منتهی الآمال را بیش از 50 بار خوانده ام. شــیخ عباس 
قمی در این کتاب، قصه می گوید. او خرده قصه ها را جمع می کند و قصه 
می گوید. این قصه نتیجه شهود و باور اوست.  تشکری خاطرنشان کرد: در 
فضای سنگین کتاب، نوشتن آثار فاخر دینی و شهودی کار بسیار دشواری 
اســت اما اگر کتاب خوبی نوشته شــود، مخاطب آن را می خواند. مردم 
زمانی کتاب می خوانند که بین نویسنده و خواننده پل ارتباطی ایجاد شده 
باشد. نویسنده رمان دینی »ولادت« توضیح داد: در آثار من، مشهد فقط 
جغرافیا نیست بلکه جایگاه شهودی دارد. در واقع این آثار تحت تأثیر یک 
جاذبه قدسی نوشته شده است وگرنه سعید تشکری کیست.  او با اشاره 
به پیشینه ادبیات مکتوب ما و نیز قدمت طولانی ادبیات شفاهی، گفت: تا 
زمانی که ادبیات شفاهی مکتوب نشود، این مشکل وجود دارد که نباید به 

ساحت برخی وقایع یا شخصیت های تاریخی و دینی نزدیک شد.  
به باور تشکری، امروز ادبیات شهودی به جای رسیده که کار برای نوشتن 
در حوزه ادبیات دینی باز شــده است. وی با بیان اینکه زندگی سیاسی، 
اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی شــخصیتی همچون امام رضا)ع( آن قدر 
گسترده و وسیع اســت که در همه این زمینه ها می توان نوشت، تأکید 
کرد: نویسنده باید از دل تاریخ قصه دربیاورد و افرادی را به قصه اش اضافه 
کند؛ حتی اگر آن افراد ساختة تخیلش باشند.  به گفته تشکری، عده ای 
از نویسندگان دچار عدم شجاعت شده اند چون برخی پتک تاریخ را بر سر 

آثارشان می کوبند در حالی که نویسنده باید شجاع باشد.

مدیر شبكه »الثقلین« از ضرورت هم افزایی رسانه های اسلامی  می گوید 

ادغام رسانه های اسلامی، قدرت آن ها را بیشتر می کند 
 فرهنگ/ زهره کهندل   در ســال های اخیر 
شبکه های ماهواره ای اسلامیِ  بسیاری برای مقابله 
با هژمونی رسانه ای غرب تأسیس شدند تا بتوانند 
صــدای عدالت خواهی و حق جویی کشــورهای 
اسلامی  و مسلمانان را به گوش جهانیان برسانند. 
یکی از این ها، شــبکه ماهواره ای »الثقلین« است 
که در ســال 2008 با مجوزی که از کشور ترکیه 
گرفت، شروع به فعالیت کرد. این شبکه عرب زبان 
دارای رویکرد دینی، فرهنگی و اجتماعی است و 
دفاتری در اســتانبول، بیروت، قم، تهران و نجف 
اشرف دارد و بینندگانی از لبنان، عراق، کشورهای 
عربی و شمال آفریقا جذب کرده است. در گفت و گو 
با احمد روحانی، مدیر شبکه »الثقلین«، به بررسی 
وضعیت رسانه های جهان اسلام پرداختیم که در 

ادامه می خوانید. 

 در شرایط فعلی، رسانه های جهان اسلام  
چقدر نیازمند هم افزایی هستند؟ 

متأســفانه با وجود شــعارهایی که داده می شود، 
شبکه های همسو که باید با حمایت یکدیگر اقدام 
به تولید و پخش برنامه داشــته باشند، به نوعی 
ناهماهنگی دچار هستند. یعنی هر شبکه ای برای 
خودش سیاست مستقلی دارد و بر اساس آن عمل 
می کند. بسیاری هم دوست دارند که کار انحصاری 
انجام دهند تا آن کار به نام آن ها شــناخته شود. 
لذا این هم افزایی کمتر دیده می شود. البته تلاش 
می شود که شبکه های اسلامی  با یکدیگر همکاری 
داشته باشند و برنامه های مشترک تولید کنند تا 

بیشتر مورد استفاده مخاطبان قرار بگیرد.  

 چرا رسانه های اسلامی آن قدرت رسانه ای 
مورد انتظار را برای مقابله با جریان مخالف 

ندارند؟ 
صنعت رسانه توسط کشــورهای غربی تأسیس 
شــده اســت. ما این صنعت را از آن ها گرفته ایم. 
هرقدر هم تلاش کنیم و زحمت بکشــیم، باز هم 
از نظر فنی و ســاختاری از آن ها عقب هســتیم. 
حتی در بحث برنامه ســازی هم آن ها از ما بسیار 

جلوتر هســتند. آن ها بیش از یک قرن دارند این 
کار را انجام می دهند و ما از روی آن ها کپی برداری 
می کنیم. خوشبختانه چند سالی است که تلاش 
می شود مجموعه ای به وجود بیاید تا بتواند در برابر 
این هجمه فرهنگــی مقابله کند. اتحادیه رادیو و 
تلویزیون های اســلامی  برای همین کار تأسیس 
شد تا بتواند تمام شبکه های همسو و همفکر، چه 
شــیعی و چه ســنی، را در کنار هم جمع کند و 
بتواند با برنامه ریزی های دقیق و خوب نسبت به 
اهدافی که دارد، در مقابل آنچه غربی ها دارند انجام 
می دهند، حرکت مؤثر و سازنده ای را داشته باشد.  

 با توجه به توسعه شبكه های اجتماعی که 
رسانه های  آیا  هستند،  تعاملی  رسانه هایی 
از این فرصت  جهان اســلام توانســتند 

بیشترین بهره را ببرند؟ 

همان طور که گفتم، با توجه با اینکه رســانه یک 
صنعت وارداتی اســت، همیشــه چند پله عقب 
هستیم. در زمینه فضای مجازی هم تلاش هایی 

شــده است اما همچنان کمبود احساس می شود 
و نتوانستیم استفاده لازم را ببریم. هرچه ما انجام 
دهیم، می بینیم که عقب تریم. کشورهای غربی در 
این زمینه جلوتر از ما هستند. آن ها کاری را انجام 
می دهنــد و ما تا آن را یــاد بگیریم، آن ها عرصه 
جدید دیگری را کشــف کرده اند و همچنان این 

کمبود احساس می شود. 

 امروز رســانه ها بیشترین تأثیرگذاری را 
روی مخاطبان دارند. رســانه های اسلامی 
 برای تأثیرگذاری بیشتر بر مخاطبانشان چه 

کرده اند؟ 
دغدغه همه رســانه ها این است که در مخاطبان 
خود تأثیرگذار باشند. با توجه به اینکه رسانه ها با 
مشکلات زیادی اعم از مالی و فنی روبه رو هستند، 
رسانه های اسلامی  نتوانستند آن تاثیر بسزا را در 

میان بینندگان خود داشته باشند. زمانی می توانیم 
تأثیرگذاری داشته باشیم که بتوانیم تولیدات فاخر 
و متناســب با ســلایق مختلف بینندگان را ارائه 
دهیم. اگر قرار باشد به برنامه های دم دستی محدود 
شویم، قطعاً مخاطب پای گیرنده نمی نشیند چون 
حق انتخــاب دارد و به  راحتــی می تواند کانال را 
عوض کند. شبکه ای موفق است که بتواند مخاطب 

را پای گیرنده بنشاند. 
در میــان شــبکه های خبــری جهــان عرب، 
»المیادین« یک شــبکه بسیار موفق است که در 
حمایت از مقاومت توانسته جایگاه بسیار خوبی را 
در میان بینندگان عرب زبان داشته باشد. از ابتدا 
می گفتند که این شبکه، رقیب »الجزیره« است و 
می بینیم که امروز بسیاری از بینندگان »الجزیره«، 
شبکه »المیادین« را می بینند و این شبکه توانسته 
با علم روزِ رســانه به مقابله با شــبکه های رقیب 
بپردازد و مخاطب خود را پیدا کند. یکی از دلایل 
موفقیت »المیادین« هم واقع بینی آن است. این 
شبکه با برنامه های تولیدی خوب و حضور به موقع 
در بسیاری از حوادث، توانسته در بین مخاطبان 
عرب زبان جایگاه واقعی خــودش را پیدا کند در 
حالی که شــبکه های اسلامی  عموماً تولیدکننده 
برنامه درجه 2 هســتند و برنامه هایشان فاخر و 

جذاب نیست. 

 دلیل این ضعف چیست؟ 
پراکندگی و تشتت رسانه های اسلامی  باعث شده 
که قوی نباشند. شاید اگر برخی از این شبکه ها با 
هم ادغام می شدند، قدرت اثرگذاری بیشتری پیدا 
می کردند. شبکه های غربی خوب کار می کنند و 
ما منتظریــم ببینیم که آن ها چــه می کنند تا 
عکس العمل نشان دهیم، در حالی که آن ها باید 
به کارهای ما عکس العمل نشان دهند. اگر همیشه 
دفاع کنیم، بالاخره گل می خوریم. یکی از وظایف 
رسانه این اســت که حرف جدیدی برای بیننده 
داشــته باشد. بودجه لازم هم یکی از مسائل مهم 
اســت که با مدیریت درست می تواند به تولیدات 

اثربخش منتج شود.

آنچه می خوانید

در میان شــبکه های خبری جهان 
عــرب، »المیادیــن« یک شــبکه 
بســیار موفق اســت که از ابتدا 
می گفتند که این شــبکه، رقیب 
»الجزیــره« اســت و می بینیــم 
که امــروز بســیاری از بینندگان 
»الجزیره«، شبکه »المیادین« را 

می  بینند
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گزارش خبری

در مراسم تشییع پیکر حبیب سینمای ایران بیان شد
کاسه ساز به پست های مدیریتی 

در وزارت ارشاد هویت داد 
هنر: حبیب الله کاسه ســاز، تهیه کننده نامدار ســینمای دفاع مقدس، 
ســرانجام پس از تحمل چندین ماه بیماری ســخت، در آستانه سالروز 
شهادت امام جعفر صادق)ع( دار فانی را وداع گفت و پیکرش دیروز طی 
مراسمی تشییع و در قطعه هنرمندان بهشت زهرا)س( به خاک سپرده 
شــد. در این مراسم چهره های فعال سینمای ایران از طیف های مختلف 
فکری و هنری درباره نقش مؤثر مرحوم کاسه ساز در سینمای 3 دهه اخیر 
ایران سخن گفتند و او را با علی حاتمی مقایسه کردند و از او به  عنوان 

»پدر سینمای دفاع مقدس« نام بردند. 

ناصر شفق تهیه کننده ای بود که با عبارت »حبیب یک پارچه گل بود« 
سخنش را آغاز و تأکید کرد: در عرصه تولید، حبیب، علی حاتمی سینمای 

ایران بود و اگر او نبود، بسیاری از فیلم های دفاع مقدس تولید نمی شد. 
شفق مرحوم کاسه ساز را آرامش بخش و  خطاپوش توصیف کرد و گفت: 
وقتی مرحوم علی حاتمی از سینما رفت، همه گفتند ده ها سال باید بگذرد 

تا کسی مثل او بیاید. درباره حبیب هم این حرف مصداق دارد. 
سردار پورجمشید نیز کاسه ساز را از »یاران گهواره ای امام خمینی)ره(« 
خواند و افزود: ما در عملیات های بسیاری مانند فتح المبین و بیت المقدس 
با هم بودیم. حبیب مرد بزرگی بود که یک لحظه پشت به دشمن نکرد. 
این خانواده همه در راه انقلاب فدا کاری کرده اند. او به این اعتقاد داشت 
که اگر می خواهیــم راهی که آمده ایم ثمره بدهد باید ســینمای دفاع 
مقدسمان را پررنگ کنیم.  مسعود جعفری جوزانی کارگردان دیگری بود 
که از کاسه ساز صحبت کرد و گفت: او برای ساخت فیلم های دفاع مقدس 

ساعت ها پشت در دفتر مدیران سینمایی می نشست تا بودجه بگیرد. 
وی ادامه داد: امروز همه می خواهند انقلاب را برای خود کنند. نمی دانم 
چرا این جناح بندی ها وارد سینمای ایران شده است. حبیب با همت خود 
و بدون ترس کارش را انجام می داد؛ اگرچه به خاطر این موضوع ضربه های 
بســیاری خورد. نام حبیب برازنده او است. جعفری جوزانی با بیان اینکه 
کاسه ســاز پدر ســینمای دفاع مقدس بود، اضافه کرد: او دوستانش را 
دسته بندی و جناح بندی نمی کرد و برای برداشتن دودستگی ها در بین 

سینمایی ها تلاش می نمود. 
مســعود ده نمکی که »اخراجی ها« را به تهیه کنندگی مرحوم کاسه ساز 
ساخته است، اضطراب ساخت فیلم را با اضطراب شب عملیات در جبهه 
مقایسه کرد و افزود: او در تمام آن لحظات و در کنار همه این استرس ها 
همیشه لبخند می زد. من فکر می کنم بیماری او به دلیل سختی کار دفاع 

مقدس هم بوده زیرا وی فشارها و استرس های زیادی را متحمل شد. 
سیروس الوند، کارگردان سینما، به دوران مدیریت کاسه ساز اشاره کرد و 
گفت: او روزی به عنوان مدیر به من گفت هر فیلمی می خواهی بســاز و 
من از تو حمایت می کنم و من اشک در چشمانم جمع شد. او با شخصیت 
خودش به پست هایی که در وزارت ارشاد داشت، هویت داد. آقای عسگرپور 
زمانی که از من پرسید چه کسی را برای مدیرعاملی خانه سینما مناسب 
می دانی، گفتم حبیب کاسه ساز. حبیب همة سینمای ایران را یکدست 
می دید و بین آن ها تفاوت قائل نمی شد.  محمدمهدی عسگرپور کارگردان 
دیگری بود که در این مراسم گفت: اینکه فردی چون کاسه ساز با وضو سر 
صحنه فیلمبرداری می آمد یا نماز شب می خواند یا برای احوالات خودش 
یادداشت روزانه می نوشت، برگرفته از فرهنگ دفاع مقدس است که او از 
آن آمده بود.  مرحوم حبیب الله کاسه ساز دانش آموخته  فیلمنامه نویسی از 
دانشکده   سینما و تئاتر دانشگاه هنر بود. او بازی در فیلم هایی چون »پرواز 
در نهایت«)1369(، »هور در آتش«)1370(، »آخرین مرحله«)1374( و 
کارگردانی فیلم »کارنــاوال مرگ«)1387( را در کارنامه   هنری اش دارد. 
این هنرمند، تهیه کنندگی فیلم هایی نظیر: »پرنده باز کوچک«)1380(، 
»2 و   1 »اخراجی هــا  مــه«)1384(،  در  »پروانــه ای   »او«)1382(، 
)87 – 1385(، »نظام از راســت«)1387(، »مأموریت تهران«)1389( 
و   )1382 – بــاد«)87  چشــم  »در  مجموعه  هــای   همچنیــن   و 

»فوق سری«)1393( و... را بر عهده داشته است.

هــنر

جمعه، روز »ساعت 5عصر« بود 
داغ شدن رقابت پرفروش ها با اکران فیلم مهران مدیری 

ایسنا: با آغاز اکران فیلم »ساعت 5 عصر« مهران مدیری، رقابت در فروش فیلم های سینمایی در حال اکران 
داغ تر شده است. در حالی که فیلم »نهنگ عنبر 2« هفته گذشته در سرگروه سینمایی خود با فروش بیش 
از 19 میلیارد تومان تعویض شد، اولین فیلم سینمایی مهران مدیری هم با استقبال زیاد علاقه مندان برای 
تماشای این فیلم در نخستین روز اکران همراه شده تا رقابت تازه ای میان این فیلم با آثاری همچون »اکسیدان« و »نهنگ 
عنبر« شروع شود. علی سرتیپی، مدیرعامل مؤسسه پخش فیلمیران، گفت: تمام سانس های این فیلم در سینماهای تهران 

برای روز گذشته )30 تیرماه( به صورت اینترنتی پیش فروش شد و اتفاق جالبی از این نظر رخ داده است. 
وی افزود: فیلم »نهنگ عنبر، سلکشن رؤیا« با وجود اینکه از سرگروه خارج شده اما همچنان در تعدادی از سینماها نمایش 
داده خواهد شد و فروش آن تاکنون به 19 میلیارد و 330 میلیون تومان رسیده است. همچنین فیلم »رگ خواب« ساخته 

حمید نعمت الله نیز تا پنج شنبه شب 2 میلیارد و 870 میلیون تومان فروش داشته است. 
حبیب اسماعیلی، مدیر دفتر پخش رسانه فیلمسازان، هم گفت: فروش فیلم »اکسیدان« به کارگردانی حامد محمدی پس 
از 4 هفته اکران به 4 میلیارد و 500 میلیون تومان در کشور رسیده است. او درباره اینکه گفته شده در پردیس سینمایی 
کوروش 40 سانس به این فیلم اختصاص داده شده است، توضیح داد: اولین اکران »ساعت 5 عصر« 7 صبح است و ما در 
طول روز بیشتر ساعت هایی که پیک اکران نیست و بقیه فیلم ها فروشی ندارند را برای این فیلم استفاده کرده ایم. ضمن 
اینکه به دلیل خرید اینترنتی این فیلم و پر شدن سالن ها، بسیاری از کسانی که برای تماشای »ساعت 5 عصر« حضوری 
به سینما مراجعه می کنند، با پر بودن سالن ها بلیت فیلم های دیگر را می خرند و این خود به فروش فیلم های دیگر کمک 

می کند. 

گزارش اکران چهره - خبر

تسنیم: جمال شورجه گفت که بودجه ای که سازمان صدا و سیما برای پروژه 
»حضرت موسی)ع(« تخصیص داده، بسیار اندک است و شاید بتوان با این بودجه 
یک تله تئاتر درباره حضرت موسی)ع( تهیه  کرد.  وی در پاسخ به این سؤال که 
آیا صحت دارد که شــما در این پروژه کارگردان نیستید و سازمان صدا و سیما 
می خواهد به عنوان دســتیار کارگردان از شما استفاده کند، گفت: واقعیت این 
اســت که هیچ چیزی در این باره به من نگفته اند. البته اگر هم این کار را کرده 

باشند نیز چیزی به من نمی گویند و خودشان کارهایشان را جلو می برند. 

با بودجه صدا و سیما فقط می توان تله تئاتر ساخت 

 مهر: دبیر تخصصی دوازدهمین جشــنواره ملی فیلم کوتاه مستند و داستانی 
رضوی از رونمایی از 20 فیلم در این جشنواره خبر داد.  علیرضا دهقان گفت: با 
توجه به اعلام کارگردان های صاحب اثر در دوازدهمین جشنواره ملی فیلم کوتاه 
مســتند و داستانی رضوی یزد، اولین رونمایی از 20 فیلم در جشنواره دوازدهم 
با نمایش 13 اثر مستند و 7 اثر داستانی صورت می پذیرد. دوازدهمین جشنواره 
ملی فیلم کوتاه مستند و داستانی رضوی از 7 تا 9 مردادماه در شهر یزد برگزار 

می شود. 

رونمایی از ۲۰ فیلم جدید در جشنواره فیلم کوتاه رضوی 

ایلنا: شکر خدا گودرزی، بازیگر و کارگردان تئاتر، با بیان اینکه جشنواره سی و 
ششم تئاتر فجر با حاشیه شروع شد و یکی از حاشیه های جشنواره امسال )غیر 
از حذف مسابقه نمایشنامه نویسی( کوچک کردن جشنواره بود، گفت: شنیدم در 
سمینار چشم انداز تئاتر اســتان ها یکی از مباحث اصلی و داغ، حذف جشنواره 
تئاتر اســتانی بوده است. ســؤال اصلی این است که حذف جشنواره استانی آیا 
زنده به گور کردن تئاتر شهرســتان ها نیســت؟!  هر چنــد این نظریه به محض 

مطرح شدن با مخالفت اکثریت نمایندگان تئاتر استان ها مواجه شد.

زنده به گور کردن تئاتر شهرستان ها 

با غزاله سلطانی نویسنده،کارگردان و تهیه کننده فیلم سینمایی»پرسه در حوالی من« 

یک فیلم خــاص با موضوعی زنانه 
 هنر/ تکتم بهاردوست  مدتی ا ست که در 
سینمای کشورمان بیش از پیش شاهد فیلم هایی 
در مورد مســائل زنان هستیم. قصه هایی لطیف 
و گاه دلخــراش درباره  دختــران، زنان و مادران 
جامعه مان و مشکلاتی که درگیرشان هستند، از 
ازدواج و کار گرفته تا بحران های روحی و عاطفی 
و غیره. فیلم هایی در مورد زنان از فیلمسازان مرد 
که هنرمندانه و با ظرافت و دقت ساخته  شده اند. 
ولی »پرسه در حوالی من« حال و هوایی خاص 
و شاعرانه دارد. به انگیزه اکران این فیلم در گروه 
هنر و تجربه با این کارگردان جوان کشورمان به 
گفت و گو نشسته ایم که حاصل آن را می خوانید. 

 از ایده شکل گیری فیلمنامه بگویید. چه 
شد که به سراغ این سوژه رفتید؟ 

ایده نوشتن این فیلم از حال و هوا و دغدغه ذهنی 
خودم در 30 سالگی آمده است.آن زمانی که به 
فکر ســاخت این فیلم بودم، این درگیری ها به 
سراغم آمده بودند و دلم می خواست اولین فیلمم 
را با این دغدغه ها بسازم و چون دغدغه ذهنی ام 
شد، شکل و شمایل فیلمنامه به این شکل درآمد. 
البته نه اینکه همه اتفاقاتی که در فیلم می بینید، 
برای خود من هم اتفاق افتاده باشد، نه! بالاخره 
فیلمنامه باید دراماتیزه می شد. ولی به هر حال 

ایده اولیه اش از خودم گرفته شده است. 

 از ویژگی های فیلمنامه بگویید. چرا این فیلم 
را در گروه هنر و تجربه به نمایش گذاشتید؟ 

شاید چون می توانیم در این فیلم مؤلفه هایی از 
گروه هنر و تجربه را ببینیم. »پرســه در حوالی 
من« با فیلم های بدنه و گیشــه خیلی فرق دارد 
و شاید نتواند به صورت گسترده مخاطب عام را 
راضــی کند که البته به نظر من هیچ ایرادی هم 

ندارد. 
من آگاهانه می دانستم که دارم فیلمی می سازم 
که تعداد مخاطبانش به نسبت فیلم های گیشه 
خیلی زیاد نیست. بعد از اینکه فیلمم را ساختم، با 
دوستانی در ارشاد و مراکز پخش مشورت کردم. 

همــه متفق القول بودند که با توجه به شــرایط 
اکرانی که الان وجود دارد، مطمئناً اتفاق خوبی 
برای فیلم نخواهد افتاد. حتی ممکن بود که بعد از 
دو سه هفته که فیلم اکران می شد، آن را تعویض 
کنند. در حالی که بودنش در گروه هنر و تجربه 
این امنیت را می دهد که آهسته و پیوسته بماند 
و جای خودش را به تدریج در بین مخاطبان باز 
کند. چون مخاطبان هنر و تجربه مطالعه می کنند 
و بعــد به دیدن فیلم می روند و با مخاطبانی که 
صرفاً برای تفریح به سینما می روند، فرق دارند و 

الان هم از این وضعیت و تصمیم راضی ام. 

 ولی »پرســه در حوالی من« تقریباً همه 
مؤلفه های فیلم های تجاری از جمله حضور 

چهره های بازیگری را دارد؟ 
نه، این فیلم تجاری نیســت. البته اگر بتواند با 
مخاطب ارتباط برقرار کند و فروش خوبی داشته 
باشد که جای خوشحالی دارد ولی من به عنوان 
فیلم تجاری به آن نگاه نمی کنم. »پرسه در حوالی 
من« برای من یک فیلم خاص با یک موضوع زنانه 

است که شاید برخی با آن ارتباط بگیرند و برخی 
هم نگیرند. 

 مخاطب حرفــه ای در همان ابتدا با دیدن 
حتی تیرز فیلم شــما یاد کارگردانانی چون 
میلانی و درخشــنده می افتــد. چه راهکار 
جدیدی داشتید که ذهنیت مخاطب را بر هم 

بزنید و خودتان را به عنوان یک کارگردان زن 
دیگر برای مخاطب معرفی کنید؟ 

این صحبت شما باعث خوشحالی من است ولی 
این قضیه اصلاً آگاهانه نبوده است که من بخواهم 
فیلمی بسازم که شبیه فیلم های دیگران باشد. 
البته چون ما با فیلم های این کارگردانان بزرگ 
شدیم حتماً در ناخودآگاه من هم یک چیزهایی 
از فیلمســازان محبوبم وجود داشته است. زیرا 
به هر حال این فیلمســازان خیلی روی ما تأثیر 
گذاشته اند و راه را برای امثال من باز کرده اند. اما 
من سعی کردم خودم باشم و فضای ذهنی خودم 
را به تصویر بکشم و کار خاصی نکردم که بخواهم 

از آن ها جدا باشم یا حتی شبیه آن ها باشم. 

 »پرســه در حوالی من« یک فیلم صرفاً 
زنانه اســت؟ چون هم مشکلات زن ها در 
آن نشــان داده شده و هم بیشتر از حضور 

بازیگران زن استفاده کرده اید. 
بله، اگر قائل به این تقسیم بندی باشیم که اسم 
فیلمی که به مناســبت های زنانــه می پردازد و 

دنیای زنانه ای را به تصویر می کشــد را بگذاریم 
فیلم زنانه یا اثری مثــل »هامون« که به دنیای 
مردانه می پردازد را فیلم مردانه بدانیم، »پرســه 
در حوالی من« می تواند در ردیف فیلم های زنانه 
باشــد. چون این فیلم دارد از یک دنیای ذهنی 
زنانه صحبت می کند و بــه مقوله ای می پردازد 
که دغدغه خانم هاست و شاید آقایان کمتر این 
دغدغه ذهنی را داشته باشند و اصلاً کمتر با آن 
ارتبــاط بگیرند. اگر از این زاویه به این فیلم نگاه 
کنید، باید بگویم که بله، این فیلم یک اثر کاملًا 

زنانه است. 

 با اینکه سال هاســت کارگردان های زن 
بنامی در سینمای ما و مخصوصاً در حوزه 
فیلم های اجتماعی فعال هستند ولی هنوز 
گاهی پیش می آید کــه در برابر فیلم های 

آن ها جبهه گیری می شود، چرا؟ 
اگر به هر ســمت و سویی از فیلم های اجتماعی 
برویــم و بر روی نقاط پر التهاب جامعه دســت 
بگذاریم، ممکن است مسائلی که خط قرمز ارشاد 

هم باشد مشکل ساز شود. 
با این حســاب فیلم های اجتماعــی می توانند 
فیلم های سختی باشــند و گاهی حتی اتفاقات 
بدی هم برایشــان بیفتد. چون جامعه ما سنتی 
است، پرداختن به مسائل دغدغه مند می تواند به 

مذاق خیلی ها خوش نیاید. 
لذا پرداختن به آن ها جسارت خاصی را می طلبد. 
کاش حتی مردان فیلمســازی باشند که به این 
سمت و سو بروند و از دردهای زنان بگویند. برای 
همین است که سینمای زنانه سینمای سختی 

است.

 آیا باز هم فیلمی با موضوع زنان خواهید 
ساخت؟ 

ترجیح می دهم که فیلم هایی را بسازم که دغدغه 
ذهنی ام باشند. حال اگر مسئله زنانه باشد، چرا که 
نه. زن ها موجودات پیچیده ای هستند و کشفشان 

خیلی لذت بخش است.

آنچه می خوانید

بعد از اینکه فیلمم را ساختم، با 
دوستانی در ارشاد و مراکز پخش 
مشورت کردم، همه متفق القول 
بودند که با توجه به شرایط اکرانی 
که الان وجود دارد، مطمئناً اتفاق 
خوبی برای فیلــم نخواهد افتاد، 
حتی ممکن بود که بعد از دو سه 
هفته که فیلم اکران می شد، آن 

را تعویض کنند
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خط پليس

در صورت سرقت تلفن همراه خود
چه كار بايد انجام دهيد؟

اوليــن و مهمتريــن 
اقدامى كه بايستى بعد 
از به ســرقت رفتن يا 
مفقود شــدن گوشى 
موبايــل انجــام داد، 
اقدام براى مســدود 
(ســوزاندن)  نمودن 
موجود  كارت  سيم 

در گوشى است.
مرحله بعدى، طرح 

شــكايت در دادسرا است، صاحب گوشى مى بايست بلافاصله بعد از به سرقت 
رفتن گوشــى  و يا مفقود شــدن آن، با مراجعه به دادسراى محل وقوع جرم، 

پيگيرى موضوع را تقاضا كند.
مدارك لازم براى طرح و پيگيرى شــكايت در مورد سرقت يا مفقود 

شدن گوشى تلفن همراه:
* اصل و دو برگ فتوكپى از فاكتور خريد گوشى

* اصل و دو برگ فتوكپى از شماره سريال پشت جعبه ( كارتن ) گوشى 
* اصل و دو برگ فتوكپى از كارت ملى شاكى 

* حضور شخص شاكى يا وكيل وى
ضمناً مشتركانى كه كارتن گوشى خود را در دسترس ندارند، بهتر است از هم 
اكنون از طريق ذيل، شــماره سريال گوشى خود را بدست آورده و آن را براى 
روز مبادا، يادداشــت كنند زيرا داشتن و ارائه اين شماره براى رديابى گوشى 

الزامى است.
شيوه اخذ شماره سريال گوشى:

شماره گيرى كليد ستاره و سپس مربع و پس از آن عدد (06) و دوباره كليد 
مربع

بعد از طى مراحل ادارى مربوطه، اداره مخابرات از طريق شــماره سريال 15 
رقمى گوشى، به پيگيرى و رديابى گوشى  اقدام مى كند.

درهنگام خريد تلفن همراه به نكات زير توجه داشته باشيد:
- موبايل را از فروشــگاه هاى معتبر كه داراى پروانه كسب هستند، خريدارى 

كنيد.
- دقت كنيد كه گوشى موبايل حتما داراى ضمانتنامه معتبر باشد.

- هنگام خريد، حتماً از فروشنده فاكتور خريد مهر شده دريافت كنيد.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

دستگيرى ساقى 
مجهز به كارتخوان

خط قرمز: عامل توزيع مواد افيونى در سطح شهرستان 
خواف با دستگاه pos دستگير شد.

 با كسب خبرى مبنى بر فعاليت گسترده فردى سابقه دار 
در زمينه توزيع مواد افيونى در بين افراد معتاد در سطح 
شهرســتان خواف با يك دستگاه ســوارى پژو پارس و 
دســتگاه pos تيم ويژه از پليس مبــارزه با مواد مخدر 

شهرستان خواف مأمور رسيدگى به پرونده شدند.
 ســرهنگ قربانى گفت: مأموران با شناسايى اين فرد او 
را به صورت نامحســوس تحت نظر گرفته و روز گذشته 
او و همدســتش را در حال توزيع مواد افيونى دستگير و 
در بازرسى از خودرو دستگاه pos و مقاديرى مواد مخدر  

بسته بندى شده را كشف كردند.

دزد صدقات و سارق بساطى
به آخر خط رسيدند

خط قرمز: فرمانده انتظامى ثامن پليس مشــهد گفت: 
مأموران كلانترى شهيد آستانه پرست جوان 28 ساله اى را 
كه عامل سرقت از صندوق هاى صدقات در هسته مركزى 

شهر مشهد بود، دستگير كردند. 
سرهنگ قربان على كرمانى افزود: در بازرسى بدنى از اين 
متهم 24 هزار و 700 تومان وجه نقد، يك اسكناس هزار 

دينارى و 250 دينار عراقى كشف شد.
وى در ادامــه گفت و گوبا خبرنگار ما اعلام كرد: ســارق 
54 ساله اى كه با همدستى يك زن، مرتكب سرقت هاى 

خيابانى مى شد، به دام افتاد.
فرمانده انتظامى ثامن پليس مشهد گفت: مأموران كلانترى 
شهيد آستانه پرست در پيگيرى سرقت از ساختمان هاى 
در حال ساخت، يكى از عاملان اين سرقت ها را شناسايى 

و دستگير كردند. 
وى گفت: متهم 54 ساله اعتراف كرد كه با همدستى يك 
زن مرتكب اين سرقت ها شده و لوازم مسروقه را با بساط 
كردن در خيابان به فروش مى رسانده است كه تلاش براى 
دستگيرى همدست وى و كشف ساير سرقت هاى انجام 

شده توسط آن ها ادامه دارد.

كشف 759 كيلوگرم موادمخدر 
در خراسان رضوى

خط قرمز: فرمانده انتظامى خراسان رضوى از كشف 759 
كيلوگرم مواد مخدر در 5 عمليات پليسى خبر داد. 

سردار بهمن اميرى مقدم افزود: جان بركفان مركز عمليات 
ويژه پليس مبارزه با مواد مخدر اســتان در پنج رشــته 
عمليات غافلگيرانه 759 كيلوگرم مواد افيونى در مشهد، 

گناباد و رشتخوار كشف كردند.
وى افزود: در اين عمليات گسترده 5 سوداگر مرگ دستگير 

و سه خودرو سوارى و دو خودرو سنگين توقيف شد.

خط حادثه

خط قرمز-بهاره بختياري: از زماني كه به جرم خريد و 
فروش مواد مخدر زندانى شــدم،ديگر دست و دلم به كار 
نمي رفت، از اينكه مي ديدم ســن و سالي از من گذشته و 
در مقابل مردهاي فاميل نتوانســته بودم، گليم خودم را از 
آب بيرون بكشم و براي خود كار و كاسبي راه بيندازم و از 
خجالت پدر و مادر پيرم در بيايم، احساس خوبي نداشتم، 
روزهايم را در دورهمي  هاي دوســتانه مي گذراندم و براي 
اينكه خيال خودم را راحت كنم، هر از چندگاهي در قسمت 
آگهي  هاي روزنامه مي گشتم تا كاري پيدا كنم، هر چند كه 
چون سوءسابقه داشتم،پيدا كردن كار در شهر بزرگي مثل 

مشهد برايم سخت بود.
بالاخره نمي توانستم دست روي دست بگذارم و براي روشن 

شدن تكليف زندگي ام، با 40سال سن، بايد حداقل كاري پيدا 
مي كردم تا خانواده اي پيدا شــود به شرايطم اعتماد كند و 

دخترش را به من بسپارد.
بيــكاري و بي پولي بدجوري اعصابــم را به هم ريخته بود. 
بارها تصميم گرفتم، دوباره سراغ كار خلافم برگردم تا در آن 
شرايط سخت ديگر دستم را جلوى هر دوست و رفيقي دراز 
نكنم، اما به خودم قول داده بودم براي هميشه از كار خلاف 
دوري كنم. ولى چون مــزه پول حرام و بدون رنج زير زبانم 
رفته بود، نمي توانستم به صورت قاطع براي آينده زندگي ام 

تصميم بگيرم.
نشست و برخاست با دوســتانم در دورهمي  هاي شبانه من 
رابه اين فكر فرو برد،كه با الگوبرداري از فيلم  هاي شبكه  هاي 

ماهواره اي به سراغ شهروندان برويم.
با نقشــه از پيش تعيين شــده به صورت تلفني كلاه آن ها 

را برداريم،بــراي همين منظور، اول ســراغ خط  هاي تلفني 
هوشــمند در داخل و خارج كشور رفتيم،كه هزينه مكالمه 
به عهده تماس گيرنده است و بابت هر دقيقه تماس پولي به 
حســاب ما واريز مي شد. از آن به بعد كارمن شده بود، كه با 
خطوط رند يك تك زنگ به تلفن همراه افراد مي زدم. طرف 
مقابل هم كنجكاو مي شــد كه اين تماس از كجا بوده و با او 
چه كاري داشته اند،خانمي با لحن خوش و صداي مؤدبانه و 
گيرا از آنان مي خواست، منتظر بمانند،شايد برنده جايزه اي 
شده باشــد وبه اين ترتيب هر طعمه چندين دقيقه معطل 
مي شــد و كلي پولي يا از شارژش به حساب ما مي آمد يا بر 
روي قبض  هاي ماهانه اش اعمال مي شد و زماني كه طعمه به 

كلاهبرداري ما پي مي برد،ديگر دير شده بود.
در همين حال، از آنجايي كه اين مبالغ خيلي زياد نبود،مثلا 
از هر طعمه چند هزارتومان كم مي شــد، دنبال شــكايت 
نمى رفتند و پيگير كار نمي شدند و ما راحت به كارمان ادامه 

مي داديــم و مدت ها بود كه رقم بســيار بالايي از اين راه به 
حسابمان واريز مي شــد. بعد از گذشت چندين ماه،يكي از 
شهروندان متوجه كلاهبرداري ما شد،موضوع را پيگيري كرد 

كه كار به دادسرا و دادگاه كشيد.
*تلفن اجاره اى 

درهمين راســتا بد نيســت بدانيد كه مخابرات خطوطى با 
پيشــماره 909 داره كه اجاره ميده ايــن خط ها به صورت 
تجارى هست،يعنى شــما مثلا يه خط مى گيريد به عنوان 
اجاره براى يك سال به مخابرات مثلا 300 هزار تومن مى ديد. 
بعد هر كس به اون خط زنگ بزنه و صحبت كنه مبلغ پونصد 
تومن ميره تو حساب شما.بعد آخر سال مى ريد از مخابرات 
حقتون رو كه خيلى قانونى هست مى گيريد.چون قرارداد امضا 

كرديد.حالا چطورى ميشه از اين روش پول زياد در آورد؟
شــما كافى توى روزنامه آگهى بزنيد. مثــلاً خونه... ويلا در 

شمال... 100 مترى 70 ميليون تومن. بعد منتظر باشيد
چند صد نفر در روز به شما زنگ ميزنه.چون واقعا پيشنهاد 
وسوسه انگيزى هســت.يا مانند آنچه ذكر شد با تلفن هاى 
خط دايم تماس بگيريد وقطع كنيد تا طرف وسوســه شود 
به شما تماس بگيردو تا بفهمد كه چيزى برنده نشده يا خونه 
و ويلايى در كار نيســت.دقيقه اى پونصد تومن رفته حساب 
كلاهبرداران. حالا شما يه منشى خوش سرزبون لازم داريد 

كه بتونه با هر كس چند دقيقه صحبت  كنه.
بهتر است بدانيد كه هردقيقه تماس با پيش شماره هاى 909 
پانصد تومان براى شما هزينه دارد.بجز مبلغ فوق، هر دقيقه 
4 تومان جداگانه به حســاب مخابرات نيز تعلق مى گيرد. و 

30درصد درآمد اون هم به مخابرات تعلق مى گيرد.

از زماني كه به جرم خريد و 
فروش مواد مخدر زندانى شــدم،ديگر دست و دلم به كار 
نمي رفت، از اينكه مي ديدم ســن و سالي از من گذشته و 
در مقابل مردهاي فاميل نتوانســته بودم، گليم خودم را از 
آب بيرون بكشم و براي خود كار و كاسبي راه بيندازم و از 
خجالت پدر و مادر پيرم در بيايم، احساس خوبي نداشتم، 
روزهايم را در دورهمي  هاي دوســتانه مي گذراندم و براي 
اينكه خيال خودم را راحت كنم، هر از چندگاهي در قسمت 
آگهي  هاي روزنامه مي گشتم تا كاري پيدا كنم، هر چند كه 
چون سوءسابقه داشتم،پيدا كردن كار در شهر بزرگي مثل 

كلاهبردارى ميلياردى از كنجكاوى مردم به تماس هاى مشكوك

نمى رفتند و پيگير كار نمي شدند و ما راحت به كارمان ادامه نمى رفتند و پيگير كار نمي شدند و ما راحت به كارمان ادامه نمى رفتند و پيگير كار نمي شدند و ما راحت به كارمان ادامه نمى رفتند و پيگير كار نمي شدند و ما راحت به كارمان ادامه نمى رفتند و پيگير كار نمي شدند و ما راحت به كارمان ادامه نمى رفتند و پيگير كار نمي شدند و ما راحت به كارمان ادامه 

دستگيرى سه دزد حيله گر درعمليات پليس مشهد
خط قرمز: با اجراى طرح تشــديد مبارزه با ســرقت در 

هسته مركزى شهر مشــهد سه سارق حيله گر دستگير
      شدند. 

 رئيس پليس مشهد با اعلام اين خبر گفت: گزارش چند 

فقره كف زنى هاى حرفه اى توســط يــك تبعه خارجى 

پليس را برآن داشــت براى پيگيرى سريع موضوع وارد 

عمل شود. سرهنگ محمد بوستانى افزود: مأموران دايره 

تجسس كلانترى شهيد آستانه پرست در پيگيرى دقيق 

آخرين سرقت اين سارق حرفه اى سرنخ هايى كشف كردند 

كه مشخصات ظاهرى متهم را نمايان ساخت. وى افزود: 

مأموران انتظامى پس از چند ساعت كنترل و مراقبت هاى 

نامحسوس اين سارق خيابانى را شناسايى و او را هنگامى 

كه از يك هتل آپارتمان بيرون مى آمد دســتگير كردند. 

در بازرســى بدنى از اين مرد جوان چهار قطعه اسكناس 
100دلارى كشف شد. 

پليس اتاق محل ســكونت اين ســارق در هتل را نيز با 

هماهنگى مقام قضايى بازرســى و 50قطعه اســكناس 

100دلارى،19قطعه تراول 50هــزار تومانى و دو قطعه 

اســكناس 10هزار تومانى ســرقتى كشف شد. سرهنگ 

بوســتانى گفت: با انتقال متهم به كلانترى شهيد آستانه 

پرســت، فردى كه او نيز تبعه خارجــى بود و مى گفت 

انگشتر فروش دوره گرد اســت و براى پيگيرى شكايت 

به كلانترى آمده متهم را شناســايى كرد. اين فرد مدعى 

شــد متهم با مراجعه به او و به ايــن بهانه كه مى خواهد 

پول ايرانى تهيه كند و آشنايى چندانى با اين اسكناس ها 

ندارد يك بســته پول را گرفت و با شمارش سريع آن را 

پس داد كه بعد از چند دقيقه متوجه شــده چند قطعه 

اســكناس را از لاى بسته به طرز حرفه اى بيرون كشيده 
و سرقت كرده است. 

تحقيقات از ايــن كف زن حرفه اى ادامــه دارد. فرمانده 

انتظامى مشــهد همچنين از دستگيرى زن جوانى كه از 

فروشگاه هاى پوشاك كش روى مى كرد و همچنين زنى 

كه بــا همراهى چند خانم ديگر از يــك مغازه 450گرم 

زعفران را كش زنى كرده بود خبرداد. سرهنگ بوستانى 

گفت: مأموران كلانترى شهيد آستانه پرست اين متهمان 

را با دستور مقام قضايى به كلانترى بانوان مشهد تحويل 

دادند و تحقيقات براى كشف ديگر سرقت هاى انجام شده 

توســط اين دو زن ادامه دارد. وى اظهار داشت: استفاده 

از تجهيزات كنترلى در مراكز تجارى و فروشــگاه ها نقش 

موثرى در پيشگيرى از وقوع ســرقت ها داردو مديران و 

فروشندگان اين واحدهاى صنفى بايد توجه بيشترى در 
اين رابطه داشته باشند.



خط بين الملل

ارتباط شوم با دانش آموز 17 ساله 
خط قرمز: يك معلم زن كه به جرم 
تجاوز به يك پسر دانش آموز محكوم 
شده بود، چرب زبانى شاگردش را 
عامل تجاوز به وى دانســت.  «ترز 
گان» 54 ســاله به برقرارى رابطه 
نامشروع با دانش آموز 17 ساله اش 
اعتراف كرد. اين معلم موســيقى 
به خاطر جرايمى كه مرتكب شده 

بود، اظهار تاسف كرد و به قاضى گفت كه دانش آموز نوجوان راهى به غير از اين 
كار براى او باقى نگذاشته بود. معلم خاطى افزود: «او مثل دلال هاى اتومبيل چرب 
زبان بود.» اين خانم معلم پيش از اين كه دستگير شود، مدت 25 سال در اركستر 
دبيرستان جنوب «گوين نت» سابقه تدريس موسيقى داشت. مادر دانش آموز قربانى 
كه پس از مطالعه يادداشت هاى روزانه پسرش از اين اتفاق باخبر شده بود، پليس 
را در جريان وقوع جرم گذاشت. مركز پليس حومه گوين نت گفته است كه رابطه 
جنســى بين اين معلم و شاگرد به مدت چندين ماه جريان داشته است و محل 
وقوع جرم در مدرسه، پارك و منزل خود معلم بوده است. خانم گان پس از اين كه 
اعمالش رو شد، خود را تسليم پليس كرد و از شغل تدريس بركنار شد. قربانى در 

دادگاه گفت: «خانم معلم دوران نوجوانى من را برايم جهنم كرد.»

سقوط خودخواسته و مرگبار چترباز 
از ارتفاع 13500 پايى 

خط قرمز: يك چترباز ايتاليايى با ارسال فيلمى براى همسرش اعلام كرد قصد 
ندارد اين بار ضامــن چتر خود را باز كند.  به نقل از اينديپندنت؛ «ويتانتونيو 
كاپوتورتو»، چترباز 27 ساله ايتاليايى، در آخرين پرش خود از ارتفاع 13500 
پايى، فيلمى از خود ضبط كرد و در آن به همسرش گفت اين بار قصد ندارد 

ضامن چتر نجات را باز كند و مى خواهد به يك مكان فوق العاده برود!
اين چترباز ســابقه پرش هاى متعددى را در كارنامه دارد بطوريكه تعداد پرش هاى 
وى بيش از 600 مورد تخمين زده شده است. همسر 25 ساله اين چترباز به محض 
دريافت فيلم همســرش به مركز چتربازى «دلند» در فلوريدا رفت و از مســئولان 
خواســت با خلبان پرواز تماس گرفته و مانع از پريدن همسرش شوند. اما خلبان 
اعلام كرد چتربازان لحظه اى پيش از هواپيما به بيرون پريدند. پليس بلافاصله در 
محل هايى كه احتمال داده مى شد چتربازجوان در آنجا فرود آمده باشد، به جست 
وجو پرداخت و در نهايت پيكر بى جان او را يافتند. «كاپوتورتو» و همسرش از كاركنان 
كارخانه فناورى چتر نجات هستند. اين دو مهارت بالايى در رشته چتربازى دارند و 
مشخص نيست چرا جوان 27 ساله تصميم به خودكشى گرفت. يكى از چتربازانى 
كه در هواپيما همراه با «كاپوتورتو» بود اظهار داشت وى رفتارى كاملا عادى داشته و 

هيچ نشانه اى از غيرطبيعى بودن حال او مشاهده نشده بود.
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خط قرمز: متهم 41 ســاله با وعده تحصيل در خارج از 

كشور مبلغ سه ميليارد تومان از دانشجويان كلاهبردارى 

كرد.با توجه به شــگرد خاص متهم دستگير شده براى 

جلب اعتمــاد طعمه هايش تحقيقات پليســى درباره 

شناســايى ديگر مالباختگان احتمالى پرونده همچنان 
ادامه دارد.

 در پى شكايت هاى مشــابه در خصوص اخذ وجوه 10 

ميليون تومانى به بهانه اعزام دانشــجو به دانشگاه هاى 

خارج از كشــور از سوى شــركتى تحت عنوان شركت 

«دانش پژوهان»، پرونده اى در اين خصوص در دادسراى 

ناحيه يك تهران تشــكيل و به دســتور بازپرس شعبه 

دوم اين دادســرا، پرونده براى رسيدگى در اختيار اداره 
سيزدهم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.

 مالباختگان با حضور در اداره ســيزدهم پليس آگاهى 

تهران بزرگ در اظهاراتى مشابه عنوان داشتند كه مدير 

شركت «دانش پژوهان» به نام «سياوش» در پوشش اخذ 

ويزاى اقامت تحصيلى و دانشــجويى براى ايشــان و يا 

اعضاى خانواده هايشان از كشورهاى آمريكا، انگلستان، 

كانادا و اسلواكى، اقدام به اخذ مبالغ ده ها ميليون تومان 

(از 50 ميليون تا 200 ميليون تومان) از آن ها نموده اما 

پس از گذشــت چندين ماه و بدون اجراى تعهداتش در 

اين خصوص، از محل شــركت واقع در منطقه كامرانيه 
متوارى شده است.

يكى از مالباختگان در اظهاراتــش به كارآگاهان گفت: 

توسط يكى از دوستانم به سياوش معرفى شدم، پس از 

مراجعه به دفتر شركت ايشان (شركت دانش پژوهان) در 

منطقه كامرانيه، جهت اخذ ويزاى كشور انگلستان براى 

اقامت خودم و پسرم از طريق پذيرش تحصيلى با شركت 

دانش پژوهان قرارداد بســتم. دفتر شركت فاقد هرگونه 

تابلو بود. زمانى كه علت را جويا شــديم، آقاى سياوش 

مدعى شد كه به تازگى به اين مكان نقل مكان كرده اند؛ 

در ادامه مذاكرات، آقاى سياوش مدعى شد كه مى تواند از 

طريق ثبت نام پسرم در مدارس تابستانى كشور انگلستان 

اقدام به اخذ ويزا براى من و پسرم نمايد و دو ماه اقامت 

در اين كشــور را براى ما تأمين كند و به اين بهانه مبلغ 
50 ميليون تومان از من دريافت كرد.

اين مالباخته در ادامه اظهاراتش به كارآگاهان گفت: پس 

از گذشت چندين ماه از زمان پرداخت پول به سياوش، 

وى با من تماس گرفت و در كمال ناباورى مدعى شــد 

كه براى ثبت نام پســرم دير شده است. بعد از اين اتفاق 

تصميــم گرفتم پولم را پس بگيرم كــه پس از يك ماه 

رفت و آمد به دفتر ســياوش در آخر متوجه شدم دفتر 

شــركت دانش پژوهان به صورت ناگهانى تعطيل شده 

است. در اين مدت تحقيقاتى نيز انجام دادم كه متوجه 

شدم مدرســه مورد ادعاى آقاى سياوش براى ثبت نام 

فرزندم وجود خارجى ندارد و اين شــخص به اين شيوه 

و ترفنــد اقدام به كلاهبردارى از من و بســيارى از افراد 
ديگر كرده است.

مالباختــه اى ديگر كه به بهانه اخذ ويزاى دانشــجويى 

از كشــور آمريكا مــورد كلاهبردارى قــرار گرفته بود، 

در اظهاراتــش به كارآگاهان گفت: بــه همراه مادرم به 

مؤسسه دانش پژوهان مراجعه كرديم و براى اخذ ويزاى 

دانشــجويى براى دانشگاه بســتون ( Boston) مبلغ 

2800 دلار به عنوان دستمزد پرداخت كرديم و در ادامه 

به بهانه هاى مختلف مجموعا بيش از 80 ميليون تومان 

به مؤسسه دانش پژوهان پرداخت كرديم. زمانى كه كلى 

پول به اين موسســه داديم، مدير شركت آقاى سياوش 

مدعى شد كه ظرف چند ماه اقدام به اخذ زمان مصاحبه 

از سفارت آمريكا در كشور قبرس براى من خواهد كرد اما 

او به اين دليل كه ســفارت آمريكا در كشور قبرس وقت 

مصاحبه نمى دهد از من چند ماه ديگر فرصت خواست 

تا وقت مصاحبه سفارت آمريكا در كشور اتريش را برايم 

هماهنگ كنند. او به بهانه هاى مختلف، زمان هاى ديگرى 

را براى مصاحبه من مشخص كرد تا اينكه يك روز گفت: 

با روى كار آمدن رئيس جمهور جديد در كشــور آمريكا 

امكان رفتنم به آمريكا وجود ندارد و به اين بهانه پيشنهاد 

داد تا براى ادامه تحصيل مرا به كشور انگلستان بفرستد 

اما پس از گذشــت چندوقت دفتر شــركت در منطقه 

كامرانيه تعطيل شــد و از آن زمان هيچگونه اطلاعى از 
سياوش ندارم.

با آغاز تحقيقات پليســى، كارآگاهان اداره سيزدهم در 

بررسى مدارك شركت دانش پژوهان اطمينان پيدا كردند 

كه اين شركت فاقد هرگونه مجوز رسمى از وزارت علوم و 

همچنين سابقه ثبت شركت است و مدير متوارى شركت 

با انتخاب اســم دانش پژوهان براى شركت خود و سوء 

اســتفاده از تشابه اسمى با يك مؤسسه رسمى و معتبر 
اقدام به كلاهبردارى از افراد كرده است.

در ادامــه تحقيقات، كارآگاهان اطــلاع پيدا كردند كه 

بر خلاف شيوه و شــگرد رايج در امر تبليغات از طريق 

روزنامه ها، مدير شــركت دانش پژوهان از طريق ارسال 

پيامك هــاى تبليغاتى و تبليغــات در فضاى مجازى به 

خصوص در تلگرام و اينستاگرام اقدام به انجام تبليغات 
كرده است.

با انجام اقدامات پليســى كارآگاهان موفق به شناسايى 

مخفيگاه سياوش در منطقه دزاشــيب شده اما پس از 

مراجعه به اين محل و انجام تحقيقات پليسى اطلاع پيدا 

كردند كه همزمان با بسته شدن دفتر شركت، وى از اين 
مكان نيز متوارى شده است.

با توجه به شــيوه و شــگرد متهم در كلاهبــردارى از 

مالباخته، كارآگاهان با اقدامات گســترده پليسى اطلاع 

پيدا كردند كه شــركت دانش پژوهان مجددا اقدام به از 

سرگيرى فعاليت خود اينبار در منطقه ميرداماد نموده 

اســت؛ كارآگاهان اداره سيزدهم با شناسايى محل دفتر 

شــركت در منطقه ميرداماد، به اين محل مراجعه و در 

تحقيقات نامحسوس پليسى خود ضمن شناسايى دقيق 

سياوش اطلاع پيدا كردند كه اين شخص از محل دفتر 

شركت به عنوان مخفيگاه خود نيز استفاده مى كند.

ســرانجام سياوش 41 ســاله كه 8 سال پيش از آمريكا 

به كشــور بازگشته پيش از هرگونه فعاليت در خصوص 

كلاهبردارى از مالباختگان جديد در محل دفتر جديدش 

در منطقه ميرداماد، دســتگير، به اداره سيزدهم پليس 

آگاهــى منتقل و صراحتاً به اخــذ وجوهات نقد از كليه 
شكات و مالباختگان اعتراف كرد.

سردار عباسعلى محمديان، رئيس پليس آگاهى تهران 

بزرگ، با اشاره به ارزش 3 ميليارد تومانى پرونده شركت 

دانش پژوهان عنوان داشت: با شناسايى دهها مالباخته و 

بررسى اظهارات و مدارك مستند آن ها مبنى بر پرداخت 

دهها ميليون تومان به متهم پرونده، تاكنون ارزش مالى 

پرونده به بيش از 3 ميليارد تومان رسيده و به تناسب آن 

مقام محترم قضايى اقدام به صدور وثيقه چند ميلياردى 
براى متهم پرونده كرده است.

رئيس پليس آگاهى تهران بزرگ در پايان اين خبر گفت: 

با توجه به اعتــراف صريح متهم به دريافت وجوه نقد از 

دهها مالباخته در پوشش شركت دانش پژوهان و در ادامه 

شناسايى دهها مالباخته در همان مراحل اوليه تحقيقات، 

از كليه شــكات و مالباختگانى كه بدين شيوه و شگرد و 

تحت عنوان شركت دانش پژوهان مورد كلاهبردارى قرار 

گرفتند دعوت مى شود تا جهت پيگيرى شكايات خود به 

نشانى اداره سيزدهم پليس آگاهى تهران بزرگ در خيابان 
وحدت اسلامى مراجعه كنند.

كلاهبردارى3 ميليارد تومانى با وعده تحصيل در آمريكا

خط قرمز: تصادف كاميون با موتور سيكلت در محور جغتاى جوين راكب موتور سيكلت را به كام 
مرگ كشاند.  در اين حادثه كه در محدوده روستاى حاجى آباد از توابع شهرستان جوين اتفاق افتاد 
راكب موتورسيكلت به علت شدت جراحات وارده پس از انتقال به بيمارستان فوت كرد. سرهنگ 
غلامزاده گفت: علت حادثه بى احتياطى و تخطى از ســرعت مجاز از سوى راكب موتورسيكلت 
اعلام شــده است. همچنين بنا بر خبر ديگرى واژگونى يك دستگاه موتورسيكلت در شهرستان 
كاشمر راكب 17 ساله آن را به كام مرگ كشاند.  ساعت 23:55 شب يك فقره تصادف جرحى در 
ميدان شهيد غلامى شهرستان كاشمر به مركز فوريت هاى پليسى 110 اعلام كه بلافاصله تيمى 
از مأموران كلانترى و پليس راهور و نيروهاى امدادى در محل حاضر شدند.  سرهنگ باقرى گفت: 
با بررســى هاى به عمل آمده مشخص شد يك دستگاه موتورسيكلت به راكبى نوجوان 17 ساله 
در حاشيه ميدان واژگون و راكب موتورسيكلت مصدوم، كه توسط نيروهاى امدادى به بيمارستان 
حضرت ابوالفضل(ع) شــهر كاشمر منتقل شده است.  سرهنگ باقرى تصريح كرد: مصدوم اين 
حادثه با توجه به شــدت جراحات وارده به مشهد اعزام كه متاسفانه عليرغم تلاش كادر پزشكى 
در مســير انتقال فوت كرد. وى ادامه داد: بنابر اعلام كارشناس تصادفات پليس راهور علت وقوع 
اين حادثه سرعت غير مجاز، بى احتياطى و ناتوانى راكب در كنترل وسيله نقليه اعلام شده است.

دو 
موتورسيكلت 

راكبانشان 
را به كشتن 

دادند

خط قرمز:  فرمانده انتظامى خراســان رضوى از دستگيرى يكى از سارقان حرفه اى و 
كشف اسلحه، بى سيم و لباس نظامى در مخفيگاه متهم خبر داد. 

 ســردار بهمن اميرى مقدم در تشــريح اين عمليات ضربتى گفت:كارآگاهان پليس 
آگاهى خراسان رضوى در پيگيرى سرقت هاى خيابانى و با اقدام هاى گسترده اطلاعاتى 
مخفيگاه يكى از سارقان سابقه دار كه طراح سرقت هاى خيابانى بود را شناسايى كردند. 
وى افزود: پليس با هماهنگى مقام قضايى منزل مسكونى واقع در محدوده بلوار ابوطالب 
مشــهد را به صورت پوششى كنترل مى كرد كه متهم از مخفيگاه خارج شد. فرمانده 
انتظامى خراسان رضوى گفت: كارآگاهان براى دستگيرى او وارد عمل شدند اما متهم با 
سرعت قصد فرار داشت. سردار اميرى مقدم گفت: پليس با استفاده از قانون بكارگيرى 
سلاح اقدام به تيراندازى هوايى كرده متهم را در حالى كه خانمى جوان نيز همراهش 
بود به دام انداخت. وى خاطر نشان كرد: در بازرسى از مخفيگاه متهم يك قبضه اسلحه 
وينچستر و سه فشنگ، يك دست لباس نظامى، يك دستگاه بى سيم، گوشى تلفن 
همراه و تبلت كشف شد. تحقيقات پرونده با دستورات مراجع قضايى از اين سارق سابقه 

دار براى كشف اقدام هاى مجرمانه او ادامه دارد.

كشف اسلحه 
از مخفيگاه 

طراح 
سرقت هاى 

خيابانىخيابانى



تبعات سنگین لغو شهرآورد دربیله فلد

8میلیارد از جیب استقلال پرید

 فوتبال  حمیدرضاعرب    هیچ کس فکرش را 
نمی کرد فرصت بزرگ تقابل ســرخابی ها در شهربیله 
فلد آلمان، ناگهان بدل به تهدیدی بزرگ و جانکاه شود 
و باشگاه استقلال با ضررهای مالی فراوان مواجه گردد. 
باشگاه اســتقلال تصور می کرد با برگزاری این بازی 
به سود قابل توجهی می رســد و حتی با برتری مقابل 
پرسپولیس که ذهنش درگیر برگزاری سوپرجام بود 
می تواند شروعی دل انگیز در لیگ داشته باشد اما آبی ها 
فکرهمه جا را می کردند جز لغو این بازی وامتناع باشگاه 

پرسپولیس از سفر به آلمان. 
منصوریان و شــاگردانش برای تقابل با پرســپولیس 
نقشه های بسیار کشیده بودند غافل از اینکه برانکو همه 
معادلات ذهنی منصوریان را خوانده بود و می دانست اگر 
تن به این بازی بدهد ممکن است اتفاقات ناخوشایندی 
در انتظارش باشد.  یکی از ادله برانکو احتمال باخت به 
استقلال و شروعی ناامید کننده با روحیه ای بد در لیگ 

بود. به همین دلیل بود که او درنشست با مدیران باشگاه 
آن ها را متقاعد کرد تا از سفر به آلمان خودداری شود 
و مدیران باشگاه نیز با شــنیدن دلایل پروفسور کاملا 
متقاعد شدند که از این سفر خودداری کنند. این تصمیم 
درحالی اتخاذ شد که باشگاه پرسپولیس هم می توانست 
از کنار برگزاری این بازی ســود قابل توجهی به جیب 
بزند اما از نگاه ســرخ ها تن دادن به این بازی نه صرفه 
مالی داشت و نه صرفه روانی. البته پرسپولیس این عقب 
ماندگی را ازبرگزاری سوپرجام تا حدودی جبران کرد و 
برگزاری این بازی فواید مالی مطلوبی برای این تیم به 
همراه داشت اما آن تیمی که این وسط سوخت و ضرری 
در حدود8میلیاردتومان را متحمل شد و راهی هم برای 
جبران بخشــی از این درآمد نداشت، باشگاه استقلال 
بود. نگاهی به مصاحبــه اخیرمنصوریان نیز به وضوح 
شکست های حاصل از برگزار نشدن این بازی را به رخ 
می کشد. منصوریان با چنان حرارتی از لغو بازی انتقاد 

کرد که مشخص بود در ذهن چه داشته و البته برانکو نیز 
به تمام مکنونات ذهنی اش پی برده بود. 

حالا اســتقلال با این پرســش بزرگ مواجه است که 
چطور و چگونه می توانند از عهــده هزینه های جاری 
این تیم برآیند وحقوق بازیکنان را تامین کنند. مدیران 
باشگاه استقلال تیمی بسته اند که بی شک بهترین تیم 
تاریخ این باشگاه به لحاظ نام محسوب می شود. تیمی 
که بیش از26میلیارد تومان هزینه روی دوش باشگاه 
قرارخواهد داد و آن ها را با چالش هایی مواجه خواهد 
کرد. یکی ازمربیان استقلال که نمی خواهد نامی از او 
برده شــود در وصف حال وهوای این روزهای تیمش 
می گوید:» ای کاش دربی در آلمان برگزار می شد. حالا 
باشــگاه نمی داند 30درصد های پیش فصل را چطور 
بدهد؟ ما روی این 8میلیاردی کــه ازبرگزاری بازی با 
پرسپولیس به جیب مان می رفت، حساب کرده بودیم. 

حالا این رقم از بودجه ما کسر شده است.« 

عالیشاه در دوراهی
ایسنا: مهاجم پیشین پرسپولیس در دو راهی نیم فصل خانه نشینی و 

یا بازی  در لیگ یک قرار گرفته است.
عالیشاه که به تازگی پیشنهاد مالی ملوانی ها را رد کرده بود، با پیشنهاد 
باشگاه تراکتورسازی مبنی بر اجاره کردن خانه ای در تبریز روبه رو شده 
است که این به این معنی است که بازیکن پیشین پرسپولیس یک نیم 
فصل دیگر نیز خانه نشین باشــد و تنها با تراکتورسازان تمرین کند و 
سپس از نیم فصل دوم به جمع شاگردان یحیی گل محمدی  اضافه شود.

این طور به نظر می رسد که امید عالیشاه مشکلی برای تمرین کردن زیر 
نظر یحیی گل محمدی و بازی نکردن نداشته باشد ، زیرا این بازیکن 
پیشنهاد ملوانی ها را رد کرد و به نظر دوست ندارد فعالیت فوتبالی اش 

را در لیگ یک ادامه  دهد.
     

مصدومیت آقایی برطرف شد
ورزش: ســعید آقایی کــه در جریان دیدار دوســتانه ســپاهان - 
تراکتورسازی با مصدومیت روبرو شده بود، مشکلی برای همراهی تیمش 
در مسابقات لیگ برتر ندارد.آقایی در روزهای گذشته به همراه پزشک 
و فیزیوتراپ کار می کرد، اما الان با رفع کامل مصدومیتش به تمرینات 
گروهی سپاهان برگشته است. مدافع - هافبک جدید تیم سپاهان در 

دیدار امشب تیمش مقابل ذوب آهن هم می تواند به میدان برود.

پورعلی گنجی تمرینات خود را با تیم 
السد آغاز کرد

ورزش: مرتضی پورعلی گنجی، ملی پوش ایرانی به صورت انفرادی زیر 
نظر اکرم عبید، فیزیوتراپ تیم السد تمرینات خود را در اردوی اتریش 

آغاز کرد تا به آمادگی لازم جهت حضور در تمرینات گروهی برسد.

قرعه بد در مرحله سوم برای ایرانی ها
صعود اروپایی پانیونیوس با پاس طلایی 

شجاعی
ورزش: تیم پانیونیوس یونان که هفته گذشته در دیدار رفت مرحله دوم 
مقدماتی یورو لیگ با نتیجه 2 بر صفر گوریسا اسلوونی را شکست داده 
بود بامداد دیروز در حضور ثابت احسان حاج صفی و مسعود شجاعی در 
مسابقه برگشت در استادیوم پارک نووا گوریسا به مصاف این تیم رفت و 
موفق شد با نتیجه 3بر2 این تیم راشکست دهد و به مرحله بعدی صعود 
کند.  مسعود شجاعی که در بازی رفت پاس گل اول پانیونیوس را داده 
بود، دراین مسابقه هم به زیبایی از میانه زمین پاس عمقی بلند به پشت 
مدافعان گوریسا فرستاد تا گئورگیوس ماسوراس در دقیقه 11 گلزنی 
کند. باتوجه به برتری نماینده رژیم اشغالگر قدس برابر ریکیاویک و صعود 
این تیم، پانیونیوس طبق قرعه کشی در مرحله بعد باید با آن ها بازی کند.

کاپیتان نفت تهران راهی پارس جنوبی 
جم شد

ورزش: کاپیتان تیم نفت تهران با عقد قراردادی به پارس جنوبی جم 
پیوست.  وحید حمدی نژاد که در سال های گذشته همواره در تیم نفت 
تهران توپ می زد، در آستانه دیدار حساس ســوپر جام باشگاه های 
کشور با عقد قراردادی رسماً به تیم تازه لیگ برتری شده پارس جنوبی 

جم پیوست.

مدافع فولاد بازی با پرسپولیس را از 
دست داد

ورزش: پیمان شــیرزادی در جریان دیدار دوستانه مقابل سپیدرود 
رشت از ناحیه زانو دچار مصدومیت شد.در ابتدا اعلام شد با تلاش هایی 
که صورت می گیرد این بازیکن به دیدار مقابل پرسپولیس می رسد اما 
بعد از انجام سونوگرافی روی زانوی شیرزادی دوران نقاهت او به طور 

کامل مشخص شد.
مدافع تیم فوتبال فولاد خوزستان 3 تا 5 هفته از مسابقات دور است و 
نمی تواند تیمش را همراهی کند. حدود 40 درصد مینیسک این بازیکن 
دچار پارگی شده است. بدین ترتیب شیرزادی دیدار هفته اول مقابل 

پرسپولیس را به طور قطع از دست داده است.

مهاجری: شکایت از یوسفی کذب محض 
است

ورزش: رضا مهاجری ســرمربی تیم فوتبال پدیده خبر شکایت این 
باشگاه از محسن یوسفی را تکذیب کرد.

مهاجری در خصوص شایعات اخیر مبنی بر اینکه پدیده قصد دارد از 
یوســفی به دلیل پنهان کردن مصدومیتش شکایت کند گفت: جای 
یوسفی در حال حاضر در تیم ما خالی است و او برای پدیده بازیکن بسیار 
ارزشمندی بوده و هست. ما کاملا از وضعیت این بازیکن و عمل جراحی 
او اطلاع داشتیم اما متاسفانه شایعاتی در مورد این بازیکن مطرح شد 

که حقیقت نداشت.

 جونیور در آستانه عقد قرار داد 
با آبی های خوزستان

ورزش: جونیور مهاجم برزیل که در هفته اخیر به تمرینات استقلال 
خوزستان آمده بود نظر مثبت سرمربی این تیم را جلب کرد و عبدالله 
ویسی عملکرد فنی او را تائید کرده است.جونیور تست های پزشکی را 
هم در تهران پشت سر گذاشته و مسئولان استقلال خوزستان در حال 
انجام امور مربوط به قرارداد هستند تا هر چه زودتر وضعیت این بازیکن 

نهایی شود.

 ایران همچنان ششمین تیم برتر
 فوتسال دنیا

ورزش: در تازه ترین رده بندی تیم های ملی فوتسال جهان، تیم ملی 
ایران جایگاه قبلی اش را حفظ کرده است. 

پایگاه اینترنتی فوتسال ورلد رنکینگ، رده بندی تیم های ملی فوتسال 
جهان را در ماه جولای اعلام کرد که در این رده بندی تیم ملی ایران با 

1593 امتیاز همچنان در رده ششم قرار دارد.
رده بندی 10 تیم ملی فوتسال برتر دنیا را که جایگاه هیچ یک از آنها 

نسبت به رده بندی قبلی تغییر نداشته است، در زیر مشاهده می کنید:
1- برزیل ، 2- اسپانیا ، 3- روسیه ، 4- آرژانتین ، 5- ایتالیا ، 6- ایران ، 

7- پرتغال ، 8- اوکراین ، 9- قزاقستان ، 10- آذربایجان .

ضد حمله

در اقدامی عجیب طیبی به القطر پیوست
۹ماه محرومیت در انتظار مدافع تیم ملی؟

ایسنا: محمد طیبی کاپیتان فصل گذشته استقلال خوزســتان کــه در تاریخ 21 
خردادماه به پارس جنوبی جم پیوسته و با آن ها قرارداد امضا کرده بود، در اقدامی عجیب 
به تیم القطر قطر پیوست.این اقدام طیبی در حالی صورت گرفت که چندی پیش، شایعه 
پیشنهاد تیم های قطری و پیوستن او به این تیمها وجود داشت اما خود او بارها اعلام 
کرد که با پارس جنوبی قرارداد دارد و قصد ترک این باشگاه را ندارد. او حتی در تمامی 
تمرینات و اردوهای آماده سازی پارس جنوبی تا چند روز پیش حضور داشت اما به 
یک باره به تیم قطری پیوست.حال مسئولان تیم فوتبال پارس جنوبی در نظر دارند تا 
با شکایت از طیبی به کمیته انضباطی ایران و فیفا، مانع صدور ITC برای این بازیکن 
شوند. جمی ها همچنین خواهان دریافت غرامت از طیبی به خاطر چند ماه حضور او در 
تیم پارس جنوبی و نادیده گرفتن قرارداد دو طرف از سوی طیبی هستند.این احتمال 

وجود دارد که طیبی 9 ماه از هرگونه فعالیت فوتبالی محروم شود. 

داورزنی: 
طاهری به کارش در پرسپولیس ادامه می دهد 

تسنیم: معاون وزارت ورزش و جوانان تأکید کرد که سرپرست باشگاه پرسپولیس 
با قدرت به کارش ادامه می دهد. 

محمدرضا داورزنــی درباره احتمال صحبت های مطرح شــده دربــاره انتخاب 
محمدمهدی نبی به عنوان مدیرعامل باشگاه پرسپولیس، گفت: من دو سال است 
آقای نبی را ندیده ام و دلیل این جوسازی ها را نمی دانم. آقای طاهری مورد حمایت 
وزارت ورزش است و با قدرت کارش را ادامه می دهد. تنها هیئت مدیره پرسپولیس 

ترمیم می شود.
معاون وزارت ورزش و جوانان از همه رسانه ها و علاقه مندان پرسپولیس درخواست 
کرد که اجازه بدهند در فضایی آرام و دور از جنجال، اعضای جدید هیئت مدیره تا 

چند روز آینده معرفی شوند. 
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ورزشـــی

پس از شکایت به فیفا

رضایی و تیموریان : 
استقلال را از لیگ قهرمانان 

محروم کنید!
حمیدرضاعرب: شوک خبری روزهای آینده می تواند محرومیت استقلال 
از حضوردرلیگ قهرمانان آسیا باشــد. ماجرا از این جا شروع می شود که 
تیموریان پس از ســال ها بی توجهی مدیران باشگاه استقلال نسبت به 
پرداخت بدهی های معوقه اش ســرانجام دســت به دامان فیفا شده تا 

دستمزدش را از باشگاه بگیرد. 
از چند روز پیش صحبت هایی مطرح شــده بود مبنی بر اینکه تیم های 
بدهکاری چون استقلال و پرسپولیس ممکن است از سوی AFC از حضور 
در لیگ قهرمانان آسیا کنار گذاشته شوند و همین مسئله باعث شد رضایی 
و آندو پرونده های خود را به کنفدراسیون آسیا ارسال کنند تا بلکه باشگاه 
پیشین خود را با محرومیت و جریمه مواجه سازند. فیفا هم طبق آخرین 
هشداری که به کنفدراسیون فوتبال آســیا داده، باید با تیم های بدهکار 
مبارزه شود که یکی از راهکارهای مبارزه با تیم های بدهکار جلوگیری از 
حضورآن ها در بازی های بین المللی است. در نتیجه اگر شکایت تیموریان 
 از استقلال به نتیجه برســد که خواهد رسید این باشــگاه با محرومیت 

بین المللی مواجه خواهد شد. 
تیموریان با تایید این خبر به قدس می گوید:» پس ازسال ها چشم پوشی از 
حقوقم و بارها تذکری که به باشگاه استقلال دادم، آنها توجهی به مطالبات 
من نداشتند. شاید اگر این فصل به اســتقلال می آمدم می توانستم این 
همه بدهی را ببخشم اما اســتقلالی ها برخلاف قول و قرارهای شان من 
 را نخواستند این شکایت هم مربوط به ماه ها پیش است و کار از مجاری
 قانونی اش در حال به ســرانجام رسیدن اســت. بیش از این نمی توانم 
توضیحی بدهم. از مدیربرنامه هایم سوال کنید.« طلب آندو 750میلیون 

تومان است.
 ضمن اینکه کاوه رضایی هم از همان مسیری که تیموریان شکایتش را 
جلو برده در حال پیگیری شکایتش  است. کاوه رضایی دیروز در واکنش به 
 این موضوع هیچ صحبتی انجام نداد و ترجیحج داد سکوت کند.اما مدیر
 برنامه های این بازیکن هم طرح شکایت از باشگاه استقلال را تایید کرده 
است. به این ترتیب باشگاه استقلال اگر می خواهد در لیگ قهرمانان فصل 
آینده حضور یابد باید با این دو بازیکن تسویه حساب مالی کند. نکته جالب 
توجه اینجاست که  آنها خواستار محرومیت استقلال از حضور در فصل 
آینده لیگ قهرمانان آسیا و همچنین لغو پروانه حرفه ای این باشگاه شدند. 
این در حالی است که ســید رضا افتخاری به تازگی از مقر کنفدراسیون 
فوتبال آسیا بازگشته و مبلغی را بابت پاداش های پیروزی های استقلال در 

فصل گذشته دریافت کرده است.

درخشان یک شبه سکاندار نفت شد

پایان دوران سرمربیگری جادوگر 
در لیگ برتر

سینا حسینی : عصر روز پنج شنبه وقتی اعضای کادر فنی نفت تهران به صورت کاملا 
هماهنگ شده تصمیم گرفتند به نشانه اعتراض به وضعیت بلاتکلیفی تیم در تمرین قبل از 
بازی سوپر جام شرکت نکنند کمتر کسی تصور  می کرد در ساعات اولیه روز جمعه مدیران 

این باشگاه نام حمید درخشان را به عنوان جایگزین علی کریمی معرفی کنند.
اما مشکل فقط سرمربی نبود، بلکه بازیکنان تیم نفت در فصل قبل و فصل جدید با امضای 
یک بیانیه تند و تیز از فدراسیون فوتبال و مسئولان وزارت ورزش خواستند تا زمانی که 
سرنوشت بدهی های این باشگاه روشن نشــده اجازه حضور این تیم در رقابت های لیگ 
جدید را صادر نکنند و به نوعی دســت به دامن وزیر و مهدی تاج شدند اما مدیران سطح 
دوم نفت در غیاب سرمایه گذار اصلی که این روزها در ایران نیست تصمیم گرفتند به این 
وضعیت بلاتکلیف پایان دهند تا بتوانند روز جمعه به این امیدوار باشــند که آبروریزی 

تاریخی رقم نخورد.
حمید درخشان اما اعتقادی به این وضعیت نداشــت و معتقد بود باید با تمام توان کار را 
آغاز کند تا در نخستین گام پرسپولیس را در سوپر جام باشگاه های ایران شکست دهد اما 
بازیکنان و اعضای پیشین کادر فنی تیم در دوره مربیگری علی کریمی هیچ کدام حاضر 

نشدند با او همکاری کنند. 
با این وجود درخشان به سراغ برخی افراد دیگر رفت و توانست نظر آنها را برای همکاری با 
خود جلب کند به این شکل مجتبی خورشیدی به عنوان دستیار درخشان و نوشادی به 
عنوان مربی بدنساز جدید نفت تهران معرفی شدند. اما سوال اینجاست که چه کسی در 
غیاب مدیر اصلی نفت تهران با درخشان مذاکره کرد و او را به عنوان سرمربی انتخاب کرد؟ 
گویا عرفانیان سرپرست باشگاه نفت و ورمقانی سرپرست تیم پنج شنبه شب نزدیک به 
دو ساعت در دفتر باشگاه با حمید درخشان جلسه داشتند و به وی اعلام کردند فعلا هیچ 
چیزی مشخص نیست اما به طور یقین این باشگاه لطف درخشان را در این خصوص جبران 
خواهد کرد به همین دلیل درخشان ریسک بزرگی کرد و با امضای قرارداد مسئولیت فنی 

نفت تهران را قبول کرد.

آماده باش افضل به شاگردانش برای قهرمانی
استارت گیتی پسند در جام باشگاه های آسیا

حمیدرضا خداشناس: هشتمین دوره جام باشــگاه های فوتسال آسیا از پنج شنبه به 
 C میزبانی شهر هوشی مینه ویتنام آغاز شد و گیتی پسند به عنوان نماینده ایران در گروه
این مسابقات باید امروز به مصاف شنژن چین و دوشنبه به مصاف شریکر اوزاکا ژاپن برود. 

شــاگردان علی افضــل در حالــی پــای در این رقابــت ها گذاشــته اند که نســبت 
به فصل قبــل تغییراتــی در ترکیب خــود مــی بینند ولی بــه گفته ســرمربی این 
 تیم گیتــی پســند کاملًا آمــاده بــرای دفــاع از حیثیــت فوتســال ایــران در این

 رقابت هاست .  اما آنچه موجب نگرانی است شکست نماینده فوتسال کشورمان در دیداری 
تدارکاتی مقابل نماینده اندونزی پیش از این رقابت ها بود که با توجه به سطح آمادگی سایر 

تیم ها کار نماینده کشورمان را برای قهرمانی مشکل می کند . 
به هر حال گیتی پسند در رقابت های قهرمانی آسیا از امروز به طور رسمی کارش را آغاز 
می کند و باید منتظر بود و دید در نخستین بازی از مرحله گروهی چه نتیجه ای کسب 

خواهد کرد .

   گلزنی بی نتیجه ایرانی ها 
 نکتــه جالــب روز اول، گلزنــی بازیکنــان ایرانــی در تیم هــای خــود و شکســت 

آن ها در این روز است. 
پیمان حفیظی بازیکن ایرانی شنژن مقابل شــرایکر اوزاکا گلزنی کرد اما تیمش تن به 

شکست سنگینی داد.
 شایان علی نژاد بازیکن تیم ویک وایپرز هم تک گل بی نتیجه تیمش را مقابل الظفره امارات 

به ثمر رساند.
حسین طیبی ملی پوش فوتسال کشورمان هم که در تیم تای سون نام ویتنام توپ می زند، 
مقابل اف سی ارم قزاقستان به میدان رفت و با وجود به ثمر رساندن یک گل زیبا، نماینده 

میزبان مقابل تماشاگران خود شکست خورد.



از بازگشت محجوب استقبال مى كنم

رئيس فدراسيون جودو: مربى خارجى مى خواهيم
حاشيه هاى انتخابى تيم ملى تيراندازى با كمان

با 8 ميليون به اردوى تيم ملى برويد

 جودو   ايسنا    رييس فدراسيون جودو با بيان اين كه سرمربى 
جديد تيم ملى در چند ماه گذشته توانست توانايى هايش را به خوبى 
نشان بدهد، گفت: هم چنان به دنبال مربى خارجى هستيم. محمد 
درخشان درباره انتخاب محمد منصورى به عنوان سرمربى تيم 
ملى جودوى بزرگســالان ايران با وجود اين كه از زمان حضورش 
در فدراسيون جودو اعلام كرده بود قطعا سرمربى گرى تيم ملى 
را به دست يك مربى خارجى طراز اول خواهد گذاشت، اظهار كرد: 
يكى از مهم ترين برنامه هاى ما اين بود كه يك مربى خوب خارجى 
براى تيم ملى استخدام كنيم. در همين راستا نيز چند مربى به ايران 
آمدند اما هيچ كدام نتوانستند خواســته هاى ما را برآورده كنند. 
مربيان آذربايجانى و اوكراينى با ما مذاكره كردند اما شرايط شان 
به گونه اى نبود كه بخواهيم آن ها را استخدام كنيم. چند روز پيش 
نيز  رئيس فدراسيون جهانى جودو يك مربى اهل مولداوى را به من 
معرفى كرد و اعلام كرد حاضر است تمام هزينه هايش را هم بدهد كه 
در حال مذاكره با اين مربى هستيم. رئيس فدراسيون جودو در پاسخ 
به اين سوال كه با توجه به انتخاب منصورى به عنوان سرمربى تيم 

ملى، پس چگونه در حال مذاكره با مربيان خارجى هستيد؟ گفت: 
ما هم چنان به دنبال جذب يك مربى خارجى خوب براى تيم ملى 
هستيم البته نه به عنوان سرمربى. بلكه قصد داريم سرمربى ايرانى 
باشد و يك مربى خوب خارجى در كنارش قرار گيرد تا مربيان ما از او 
موارد مورد نياز را ياد بگيرند و علم شان به روزتر شود. او افزود: ما هيچ 
وقت به دنبال اين نيستيم به هر قيمت ممكن با هر مربى خارجى 
به تفاهم برسيم بلكه هدف ما اين است كه مربى  بياوريم كه بتواند 
به مربيان ايران كمك كند. او درباره انتخاب محمود ميران به عنوان 
مدير فنى تيم هاى ملى جودو، گفت: ميران از قهرمانان به نام اين 
رشته است كه تجربيات زيادى دارد و ما بايد از پتانسيل جودو براى 

موفقيت هر چه بيش تر اين رشته استفاده كنيم. 
رئيس فدراســيون جودو درباره رفتن جواد محجــوب از جودو و 
حضورش در رقابت هاى AMM و اين كه چرا فدراسيون هيچ اقدام 
خاصى براى نگه داشتن او انجام داد؟ گفت: اصلا اينطور نيست كه 
ما او را راحت كنار گذاشته باشيم. محجوب فرزند جودو است و ما از 

بازگشت محجوب به تيم ملى استقبال مى كنيم.

 تيراندازى   فارس    مســابقات مرحلــه اول رنكينگ 
كشــورى و انتخابى تيم ملى نوجوانان و جوانان تيراندازى با 
كمان در حالى برگزار شد كه اين مسابقه حاشيه هاى زيادى 
هم به دنبال داشــت. مســابقات تا مرحله يك چهارم نهايى 
پيش رفت اما با توجه به تاريكى هوا، مسئولان برگزارى اعلام 
كردند ادامه مسابقه فردا برگزار شود، همين موضوع اعتراض 
كمانداران شهرهاى ديگر را به دنبال داشت مبنى بر اينكه جاى 
خوابى در تهران ندارند.فدراسيون بعد از اين اتفاق اعلام كرد 
مرحله يك چهارم را دوباره در زمان ديگرى برگزار مى كند، 
اما با توجه به اينكه در برخى ماده ها برندگان مشخص شده  
و در برخى ماده ها نه، دوباره اين تصميم فدراسيون اعتراض 
شركت كنندگان را به دنبال داشت. اين اتفاقات در نهايت باعث 
شد تا مسئولان برگزارى تصميم ديگرى گرفته و اعلام كنند 
تمامى ورزشكارانى كه به مرحله يك چهارم راه پيدا كرده اند 
به اردوى تيم ملى دعوت مى شوند! در حالى اين صحبت ها را 
يكى از مربيان شركت كننده اعلام كرده كه شهريارى مسئول 

برگزارى مســابقات نظر ديگرى دارد. وى درباره اين اتفاقات 
گفت: ما در اين دوره برخلاف سال گذشته شركت كنندگان 
زيادى داشتيم. 162 نفر در اين دوره ثبت نام كرده  بودند. تعداد 
از ورزشكاران نيز پول خود را براى ورود به مسابقات واريز كرده 
بودند اما ثبت نامى انجام نشده بود به همين دليل ثبت نام صبح 

روز مسابقه انجام شد. اين دليل تاخير در آغاز مسابقات است.
مسئول برگزارى مسابقات همچنين درباره اينكه چرا مسابقات 
نيمه كاره رها شد، اظهار داشت: قرار بود 8 نفر برتر به تيم ملى 
راه پيدا كنند كه مشخص شدند. فدراسيون از هر ورزشكارى 
كه به تيم ملى راه پيدا كرده، خواسته براى برگزارى اردو در 
كره جنوبى 3300 دلار معادل 8 ميليون تومان پرداخت كند.

با توجه به اينكه المپيك نوجوانان قرار است در سال 2018 به 
ميزبانى بوينس آيرس برگزار شود، برگزارى مسابقات انتخابى 
و كسب سهميه پيش روى فدراسيون هاى ورزشى قرار دارد. 
حالا بايد ديد فدراسيون تيراندازى با كمان در كشف استعدادها 

چه برنامه اى پيش رو دارد؟

سرمربى تيم ملى وزنه بردارى:  
پشتوانه سازى، صبر مى خواهد

ورزش: محمد حسين برخواه، ســرمربى تيم ملى تيم هاى پايه وزنه 
بردارى شرايط وزنه برداران جوان و نوجوان در آستانه مسابقات قهرمانى 
آسيا گفت: خوشبختانه بچه ها در شرايط مطلوبى هستند و اميدواريم 
عناوين قهرمانى سال گذشــته در هر دو رده را امسال هم تكرار كنيم 
و بتوانيم با دســت پر از رقابت ها برگرديم. برخواه افزود: خوشبختانه 
فدراسيون هم سرمايه گذارى خوبى روى رده هاى پايه و پشتوانه سازى 
انجام مى دهد و از اهداف اصلى فدراسيون است، اما اين موضوع زمان بر 
و نيازمند صبر است. اميدواريم اين حمايت ها ادامه پيدا كند تا در آينده 

بتوانيم نفرات خوبى را تحويل تيم ملى بزرگسالان دهيم.

سرعتى زن تيم ملى واليبال اميد:  
زنگ تفريح حريفان نمى شويم

فارس: ســرعتى زن تيم ملى واليبال اميد ايران گفت: ما براى كسب 
تجربه به رقابت هاى قهرمانى آســيا مى رويم، اما زنگ تفريح حريفان 
نخواهيم شد. سهند االله وردريان در مورد شرايط تيم ملى واليبال اميد 
ايران براى حضور در رقابت هاى قهرمانى آسيا اظهار داشت: رفته رفته 
فشار تمرينات كمتر مى شود. پيش از اين تمرينات فشرده بود و هرچه 
به مسابقات نزديك مى شويم فشارها كمتر مى شود. در اندونزى هم يك 

بازى دوستانه با چين برگزار مى كنيم تا با شرايط بيشتر آشنا شويم.

درخشش «پاكدامن» در مسابقات 
جهانى شمشيربازى

ورزش: مسابقات شمشــيربازى قهرمانى جهان 2017 از 28 تيرماه به 
ميزبانى شهر لايپزيك در كشور آلمان آغاز شد.  پاكدامن، سابريست خوش 
آتيه ايران و نفر 51 رنكينگ جهانى كه از روز چهارشنبه رقابت خود را آغاز 
كرده بود، پس از كسب چهار پيروزى برابر نمايندگان تركيه، گرجستان، 
عربستان و تايلند و دو شكست مقابل نمايندگان رومانى و ژاپن توانست به 
جدول اصلى راه پيدا كند. پاكدامن در جدول 96 نفره نيز با پيروزى هاى  

مقتدرانه توانست به جمع 16 شمشيرباز برتر جهان راه يابد.

اوشين ساهاكيان: 
در خدمت تيم ملى بسكتبال هستم

ايسنا: اوشين ساهاكيان درباره حضورش در كاپ آسيا اظهار كرد: كادرفنى 
با من صحبت كرده و من اكنون تمريناتم را نيز آغاز كرده ام و خودم را به مرز 
آمادگى مى رسانم. تا امروز هم قرار بر اين است كه در خدمت تيم باشم اما 
بازهم همه چيز به نظر كادرفنى بستگى دارد. اگر كادرفنى تيم ملى لازم 
بداند من آماده ام تا به تيم ملى كشورم كمك كنم. به هر حال هميشه تمام 

تلاشم را كرده ام و هر زمان كه لازم بوده به تيم كمك كرده ام.

رئيس فدراسيون وزنه بردارى: 
كميته ملى المپيك جواب اعتراض ها را نداد

ورزش: رئيس فدراسيون وزنه بردارى در مورد اعتراض نسبت به ارسال 
نشدن اساسنامه كميته ملى المپيك براى اعضاى مجمع دارد، گفت: 
بحث ما شفاف سازى است چرا كه بالاترين مرجع تصميم گيرى، مجمع 
است كه بايد در جريان كار باشد اما اعضاى مجمع در جريان موضوع 
  COI پيش نويس اساسنامه نيستند و قبل از اينكه به دست ما برسد به
ارسال شد. ما به كميته ملى المپيك اعتراضى كرديم و تا الان جواب ما 
را ندادند. اكنون هم بخواهند پيش نويس را در اختيار اعضاى مجمع قرار 
بدهند چه فايده اى دارد و اين كار غيرحرفه اى است و شفافيت را زير 
سوال مى برد. مرادى با اشاره به مباحث مالى كميته ملى المپيك، گفت: 
ما در مجمع عمومى كميته ملى المپيك نسبت به مسائل مالى اعتراضى 
داشتيم كه قرار شد شفاف سازى شود اما تا اين لحظه خبرى نشده است. 
يك ريال هم بودجه دريافــت نكرده ايم البته كميته ملى المپيك هم 

مشكلاتى دارد و بايد كمكش كنيم.

دردسرهاى كاپيتان تيم ملى شنا
ايسنا: جمال چاوشــى فر، كاپيتان تيم ملى شــنا تمرينات خود را در 
اردوهاى تيم ملى پيگيرى مى كرد تا در مسابقات قهرمانى جهان شركت 
كند. اما با مصدوميت او از ناحيه مچ دست به احتمال زياد از شركت در 

اين مسابقات جا بماند. 
جمال چاوشى فر و مهدى انصارى دو شناگر تيم ملى در مسابقات قهرمانى 
جهان بودند كه با اين مصدوميت چاوشى فر، تيم ملى تنها با يك شناگر 
در اين رقابت ها حاضر خواهد بود. در رابطه با به وجود آمدن اين مشكل 
براى كاپيتان تيم ملى شنا گفت وگويى را با خشايار حضرتى، مربى تيم 
ملى ترتيب داد تا اطلاعات دقيق ترى را در مورد مصدوميت چاوشى فر و 
بازى هاى پيش روى تيم ملى كسب كند. خشايار حضرتى، مربى تيم ملى 
در مورد شرايط مصدوميت جمال چاوشى فر گفت: متأسفانه كاپيتان 
تيم ملى با مصدوميتى از ناحيه مچ دست مواجه شده است. فعلا شرايط 
شركت در مسابقات و تمرينات را ندارد و با اين شرايط بازى هاى جهانى 

را از دست مى دهد كه ناراحت كننده است.

اميدوارى هاى نصرتى به تيم ملى هندبال
ايسنا: لژيونر هندبال معتقد است كه با آمدن رحيمى به عنوان رئيس 

فدراسيون، هندبال دوباره به روزهاى اوج خود بازخواهد گشت.
شاهو نصرتى در پايان اولين روز اردوى تيم   ملى هندبال در گفت وگو 
در مورد حضورش در رقابت هاى سئول كاپ در مردادماه، اظهار كرد: 
فدراسيون هندبال ايران در حال  مكاتبه با باشگاه هاى اروپايى است تا 
بتواند هماهنگ كند و ما در رقابت هاى سئول كاپ حاضر شويم، اما چون 
اين رقابت در تقويم جهانى قرار ندارد شرايط را سخت مى كند. شاهو 
نصرتى، ملى پوش ايرانى براى فصل 2017 به تيم باشگاهى كالاراشا 
رومانى پيوست. تيم كالاراشا از تيم هاى خوب ليگ هندبال رومانى است 
كه در فصل گذشته به عنوان سوم دست يافته است. نصرتى در فصل 

گذشته در تيم استوابخارست رومانى بازى كرد.

دعوت از سه بازيكن به تيم ملى تكواندو 
تسنيم: از سوى فريبرز عسگرى ســرمربى تيم ملى تكواندو اعزامى 
به مسابقات جام رياست فدراسيون جهانى تكواندو در ازبكستان سه 
بازيكن جديد به اين تيم دعوت شــدند. با توجه بــه عدم محدوديت 
ورزشكار به اين مسابقات و براى افزايش شــانس كسب مدال دراين 
مسابقات،ابراهيم صفرى، مهدى يوسفى و عليرضا عليارى به تيم ملى 
دعوت شدند.  با حضور اين ســه بازيكن تعداد نفرات اعزامى ما به اين 
مسابقات 10 نفر خواهد بود.  نخستين دوره «جام رياست فدراسيون 
جهانى» در منطقــه آســيا (G2) از 20 مردادماه به مــدت 3 روز در 

«ازبكستان» برگزار مى شود.
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كلوپ: كوتينيو 
فروشى نيست

اسكاى اسپورتس: بعد از ابراز تمايل 
بارسلونا براى خريد فيليپ كوتينيو از 
ليورپول و آمادگى براى پرداخت بيش 
از 70ميليون پوند براى وى، سرمربى 
قرمزها كه تيمش در اردوى پيش فصل 

هنگ كنگ حضور دارد، هرگونه تمايل براى فروش ستاره برزيلى را رد كرد. يورگن 
كلوپ در پاسخ به خبرنگاران مى گويد: اين سوال جالبيست چون حتى پيش از 
پاسخ من، جوابم را مى دانيد! من حرف خاصى در اين مورد ندارم چون اين داستانى 
است كه شما درست كرديد و چرا بايد خودم را در آن دخالت دهم. كوتينيو فروشى 
نيست و اين ربطى به امروز يا ديروز ندارد؛ در هيچ موقعى پاسخ من به اين سوال 

به گونه اى ديگر نخواهد بود.

مورينيو:  منتظر 
خريدهاى بيشترى هستم

گل: بعد از پيروزى 2-0 منچستر يونايتد 
بر منچسترسيتى در اردوى پيش فصل 
در آمريكا، سرمربى شياطين سرخ كه 
تيمش تاكنون در اين تابستان 2خريد 
انجام داده، از تمايل خود براى تكميل 

حداقل يك خريد بيشــتر توسط باشــگاه خبر داد. ژوزه مورينيو مى گويد: دقيقا 
نمى دانم فرآيند خريدهاى باشگاه چگونه اســت چون كنترلى بر روى آن ندارم. 
همان گونه كه خريد ليندلوف و لوكاكو و اضافه شدن به موقع آن ها به تيم نيز در دست 
من نبود. اما با نگاه به خريدهاى رقيبان، به خريد بيشتر نياز داريم. حتى وست هام به 
گونه اى خريد كرده كه مى خواهد قهرمان ليگ شود. من حتى نمى گويم دو خريد 

ديگر، اما اگر يك خريد ديگر هرچه سريعتر انجام شود خوب است.

رقم نجومى براى 
امباپه

ورزش: باشــگاه موناكو پس از فروش 
ســيلوا، باكايوكو و ژرماين به سيتى، 
چلسى و مارسى، از رسيدن پيشنهادات 
متعدد براى لمار، مندى و امباپه به ستوه 

آمده است.
قضيه امباپه البته تا حدودى متفاوت اســت چرا كه رئال، پى اس جى و سيتى 

آماده اند تا رقمى بالا براى جذب وى هزينه كنند.
روز گذشته باشگاه موناكو با انتشار بيانيه اى تهديد كرد كه بر عليه باشگاه هايى كه 
با امباپه در حال گفتگو هستند، به فيفا شكايت خواهد كرد. موناكو براى فروش 
امباپه حالا 190 ميليون يورو مى خواهد؛ در حالى كه پيش از اين گفته مى شد با 

130 ميليون يورو حاضر به فروش امباپه خواهد شد.

شوك تازه در بازار نقل وانتقالات
222 ميليون يوروى «پى اس جى» براى «نيمار»؟

امين غلام نژاد: ركــورد گران قيمت ترين انتقال 
بازيكن درتاريخ فوتبال جهان ممكن است دراين 
تابستان شكسته شود. نشريه ماركا گزارش داده كه 
پارى سن ژرمن آمادگى خود را براى پرداخت 222 
ميليون يورو به منظور جذب نيمار از بارسلونا اعلام 
كرده و اگر خود مهاجم برزيلى با اين انتقال موافقت 
كند، اين رقم را براى خريد او به  مسئولان بارسلونا 
پرداخت مى كند. ضمن اينكه پارى سن ژرمن علاوه 
بر اين پول، قصد دارد سالانه 30 ميليون يورو هم 
به نيمار دســتمزد پرداخت كند كه اگر اين اتفاق 
رخ دهد، او به گران قيمت ترين بازيكن فوتبال دنيا 
تبديل مى شود. اما پيشــنهاد رسمى تيم پاريسى 
براى بارسلونا تنها زمانى از راه مى رسد كه خود نيمار 
نسبت به ترك كاتالونيا ابراز تمايل كند. اتفاقى كه 
تابستان سال گذشته رخ نداد و انتقال او از نوكمپ 
به پارك دو پرنس منتفى شد. از سوى ديگر نشريه 
اسپورت هم روز دوشنبه گزارش داده بود كه مهاجم 
برزيلى در پســت فعلى خود در نوكمپ احساس 
راحتى نمى كند و زمانيكه به بارسلونا پيوسته،  قصد 
داشته ســتاره اصلى اين تيم نام گيرد ولى حضور 
ليونل مسى در بارسلونا، تحقق چنين آرزويى را براى 

نيمار غيرممكن كرده است. 
منچسترسيتى و منچستريونايتد دو باشگاه ديگرى 
هستند كه نسبت به جذب نيمار ابراز علاقه كرده اند 
ولى تاكنون هيچ يك از اين تيم ها پيشنهادى رسمى 
براى خريد نيمار ارائه نكرده كه دليل اين امر به مبلغ 
عجيب و غريبى است كه بارسا براى فسخ قراردادش 
با اين بازيكن تعيين كرده اســت. تابستان گذشته 
نيمار و پدرش با  مســئولان پى اس جى مذاكرات 
اوليه انجام داده و خود نيمار هم در مصاحبه هايش 
به چنين چيزى اعتراف كرده بــود ولى درنهايت 
تصميم گرفت در اسپانيا بماند. او سپتامبر گذشته به 
رسانه ها گفته بود كه شايعات زيادى در مورد جدايى 
او از اين تيم مطرح بوده اند ولى از آنجا كه بارسلونا 
را همچون خانه خود مى داند، تصميم گرفته دراين 
تيم به فعاليت ادامه دهد. او همچنين گفته بود كه از 
زندگى اش در اين شهر احساس رضايت دارد. اما با 
گذشت يك سال از آن تاريخ و با توجه به فصل پرافت 
وخيزى كه بارسلونا پشت سر گذاشته، احتمال اينكه 
او به دنبال زندگى جديدى در شهرى مثل پاريس 

افتاده باشد، چندان بعيد نيست.
گروهى از رسانه هاى فرانسوى خبر داده اند كه نيمار 

خودش از بارسلونا خواسته تا او را در فهرست فروش 
قرار دهد. اسپورت هم گزارش داده از آنجا كه بارسا 
قصد به خدمت گرفتن «ورراتى» هافبك ايتاليايى پى 
اس جى را دارد، احتمال اينكه دو طرف در روزهاى 
آينده بر سر انتقال نيمار و ورراتى بر سر ميز مذاكره 
بنشينند، زياد خواهد بود. البته روبرت فرناندس مدير 

ورزشى بارسلونا احتمال فروش نيمار را غيرممكن 
دانسته ولى نزديكان اين بازيكن از احتمال جدايى او 

از بارسا حرف مى زنند. 
در اردوى بارســلونا اين روزهــا ترديدهاى زيادى 
نسبت به آينده آردا توران و نيمار وجود دارد. با اين 
حال هردوى اين بازيكنان در تمرين روز دوشنبه 

عصر اين تيم شركت كردند. ظاهرا توران حتى صبح 
دوشنبه با  مسئولان تيم در مورد تمايلش به جدايى 
از نوكمپ حرف زده بود. بارســلونا روز ســه شنبه 
تمرين كرد و امروز براى آغاز تور تابستانى خود به 
ايالات متحده سفر مى كند و روز شنبه در اولين بازى 

پيش فصل خود برابر يوونتوس قرار خواهد گرفت.

  قانون فيرپلى مالى را بشكنيد!
در حالى كه شايعات از تمايل پى اس جى براى خريد 
نيمار ستاره برزيلى بارسلونا، حتى با فعال كردن بند 
فسخ قرارداد بسيار گران قيمت وى حكايت دارد، 
مديرعامل بارســلونا تاكيد كرد، پرداخت اين بند 
فسخ قرارداد 222ميليون يورويى، هر تيمى را در 
خطر حتمى شكستن قانون فيرپلى مالى فيفا قرار 

خواهد داد. 
ژوزپ ماريو بارتومئو مى گويد: نيمار براى چند سال 
آينده با ما قرار دارد و ما بر روى وى حساب كرده ايم. 
او يكى از اضلاع مثلث خط حمله ما است. فعال كردن 
بند فسخ قرارداد نيمار، قانون فيرپلى مالى را خواهد 
شكســت، اما اگر تيمى نمى خواهــد از اين قانون 

پيروى كند، مى تواند اين كار را انجام دهد.

برنامه 
تيم ملى واليبال 

نوجوانان
ورزش: مربى تيم ملى واليبال نوجوانان گفت: در ديدارهاى تداركاتى 

برون مرزى با تركيب هاى مختلف شركت مى كنيم تا به هماهنگى تيمى 
و تركيب نهايى دست يابيم. غلامرضا مومنى مقدم درباره اردوى برون مرزى 
در روسيه و تونس گفت: خوشبختانه با مساعدت فدراسيون واليبال تيم ملى 

نوجوانان در تورنمنت خيلى خوب چهار جانبه روسيه شركت كرد و در آنجا سه 
مسابقه با تيم هاى روسيه، جمهورى چك و لهستان برگزار كرد و عنوان نايب 
قهرمانى را نيز به دست آورد.وى با يادآورى اينكه تيم نوجوانان ايران دو برد 
برابر روسيه و لهستان در اين تورنمنت به دست آورد، گفت: ملى پوشان 

ايران مقابل جمهورى چك قهرمان اروپا نيز با اختلاف ناچيز 
مغلوب شدند. در مجموع اين سه مسابقه تجربه بسيار 

خوبى براى تيم ملى واليبال نوجوانان 
بود.

كاهش 
سهميه ركابزنان ايران 

در مسابقات جهانى جاده
ورزش: بر اساس نحوه توزيع سهميه مسابقات جهانى جاده توسط 

اتحاديه جهانى دوچرخه سوارى به نظر مى رسد ايران سهم زيادى در 
اين رقابت ها نداشته باشد و افت محسوسى بويژه در رده اميد داشته است. 
مسابقات جهانى دوچرخه سوارى جاده از 16 تا 24 سپتامر (25 شهريور تا 
2 مهر) در نروژ برگزار مى شود و قرار است در حاشيه اين رقابت ها انتخابات 

اتحاديه جهانى هم برگزار شود. طبق اعلام اتحاديه جهانى دوچرخه 
سوارى (ICU)، سهميه كشورها براى حضور در اين رقابت ها پس از 
اعلام رنكينگ در 15 آگوست 2017 (24 مرداد) مشخص خواهد 

شد.  اما به نظر مى رسد برخلاف سال گذشته كه ايران 
سهميه زيادى داشت، امسال شرايط حساسى را 

براى گرفتن سهميه خواهد داشت. 

بيرالوند: 
هنوز خستگى 

مسابقات جهانى در بدنم هست
فارس : رضا بيرالوند درباره شرايطش براى حضور در مسابقات 

وزنه بردارى جوانان آسيا گفت: تمرينات سختى را در اين ماه ها پشت 
سر گذاشته ايم به خصوص اينكه به تازگى از مسابقات جهانى بازگشته ايم 
و هنوز خستگى آن رقابت ها در بدن مان است، اما با برنامه ريزى كادرفنى 
سعى كرديم خيلى زود ريكاورى كنيم. وى ادامه داد: با توجه به اينكه در 
جوانان جهان قهرمان شدم انتظار بالايى از من وجود دارد، من هم تلاش 
مى كنم در آسيا هم به مدال طلا دست پيدا كنم. البته در اين رقابت ها 

بار ديگر دام اصلى ام يعنى 49 كيلوگرم وزنه خواهم زد كه در اين 
وزن وزنه بردار ازبكستانى كه مدال طلاى جهان را دارد هم 

حضور خواهد داشت. كار سختى دارم، اما تمام 
تلاشم را براى تكرار طلاى جهان در آسيا 

انجام مى دهم.
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پيج گرد     ى

2
بعد از فراهم آمدن شرايطى توسط شركت آديداس براى 
طراحى لباس سوم 5باشگاه معروف توسط طرفداران 
باشگاه ها، توئيتر باشگاه منچستريونايتد عكسى از لباس 

سوم خود را منتشر كرد.

سروش رفيعى بازيكن سابق پرسپوليس كه به باشگاه الخور 
در قطر پيوسته، در استورى اينستاگرامش عكسى از بليت 
خود كه پرواز شيراز-دوحه را نشان مى دهد منتشر كرده، 

و از خداوند در اين چالش جديدش كمك خواسته است.

آندرا پيرلو هافبك پرافتخار سال هاى گذشته ايتاليا كه 
اكنون در ليگ فوتبال آمريكا توپ مى زند، با انتشار عكسى 
در كنار جيانلوئيجى بوفون در نيويورك، ورود وى به همراه 

يوونتوس را به اين شهر خوشامد گفته است.

كريمى كه بعد از حواشى بســيار، پيش از بازى سوپرجام 
مقابل پرسپوليس از سرمربيگرى نفت كناره گيرى كرد، در 
اينستاگرامش با جمله «براى موفقيت با كسانى همراه شويد 
كه ماموريتى مشابه شما دارند» به مديريت باشگاه طعنه زد .



 جامعه/ مسعود حیدری معینی 
»امکان نداشت لباس هایش بدون 
خط اتو باشد،صبح به صبح کنترل 
می کردیم، ببینیم کفش هایش برق می زند یا نه! 
قدی کشیده وظاهری آراسته داشت.سروقت سر 
کلاس می آمد، با کیفی پر از کتاب. قلبی مهربان 
و رئوف داشــت،همین خصوصیات او باعث شد 
معلمی را انتخاب کنم. اکنون درســت 30سال 
هست که به خانه اش می روم و به او سر می زنم.«

این ها بخشــی از صحبت های علی معین آبادی 
یکی از معلمان موفق و نمونه است که در تحریریه 

قدس برایمان تعریف می کند. 

 کدام معلم موفق تر است؟
در همین خصوص نیره حسنی،  یکی از معلمان 
دوره ابتدایــی هم می گوید:آدمی به طور فطری، 
خواهان آراســتگي و زیبایي اســت.این میل در 
کودکان، نوجوانان و جوانان نمود بیشتری دارد.
در این میان دانش آموزان، بویژه در دوره دبستان، 
بیشــتر در پی جاذبه هــای ظاهری اند، بنابراین 
تردیدی نیست در عرصه تعلیم و تربیت معلمی 
موفق تر خواهد بود که ضمن ایجاد رابطه عاطفی 
ومنطقی با دانش آموزان، ظاهری مناسب و جذاب 
نیز داشته باشد. ولی تجربه نشان می دهد که در 
این بین معلمان شــریفی هم وجود دارند که از 
بدو استخدام شرایط فیزیکی مناسبی را برای این 
شغل دارا نیستند.در حالی که این حق دانش آموز 
اســت که معلمش هم صلاحیت حرفه ای و هم 

ظاهری مناسب داشته باشد.

 قد کوتاه مانع کارم نشد
 رویا ادیب یکی از فرهنگیــان آذربایجان غربی 
می گوید:به نظر من معلم باید توانا، سالم و سلامت 
باشــد.من در دوره دانش آموزي معلماني را مي 
دیدم که معلول بودند یا چشــم هایشان مشکل 
داشت و متأســفانه مورد تمسخر دانش آموزان 

بودند.
من قد کوتاهی دارم؛ حتي پایین تر از استاندارد، 
اما توان جذب و کارآیي شغلي ام هرگز پایین تر از 
بقیه نبوده و نیست. وی تأکید می کند: اگر آنکه 
قد مرا اندازه گرفت مقدار واقعي را اعلام مي کرد 
من استخدام نمي شدم، در حالي که در کار خودم 
بســیار موفق و توانمند هستم.اما به عکس افراد 
زیادي را دیدم که از لحاظ قد یا توان جسمي از 
من بالاتر بودند اما در عمل جرئت، جسارت، دقت، 
حوصله و توانمندي من را نداشتند. محمد ملک 
از دبیران باسابقه آموزش و پرورش خیلی صریح و 

روشن می گوید: سال هاست مسئولان مختلف در 
خصوص مقام معلم حرف می زنند، ولی آن طور 
که شایســته بوده و هست برای حفظ این مقام 

گام های در خور برداشته نمی شود.

 ادامه تحصیل برای معلمان ممنوع!
جلیل امینی یکی از معلمان سنندج هم معتقد 
است: جامعه از معلمان انتظارات فراوانی دارد اما 
قیمت این انتظارات را پرداخت نمی کند.ارزش و 
اعتبار شغل معلمی در طول این چند سال بسیار 
پایین آمده تا جایی که به هر کس اجازه می دهند، 
تدریس کند امروز جدای از مشــکلات معیشتی 
معلمان حتی آنــان را از ادامه تحصیل هم منع 
کرده اند و این پاســخ خدمات صادقانه ما نیست، 
چون امروز آموزش وپرورش جایی در اولویت های 

دولت ندارد.
حنانه معتمدی یکی از دانش آموزان اهل گیلان 
هم می گوید: بــا وجود اینکه معلم مهربانی دارم 
ولی چون چهره اش اخمووخیلی چاق است حاضر 
نیستم با معلم خودم به کلاس بالاتر یعنی کلاس 

سوم بروم.

 معلم باید آراسته باشد
معاون شــورای عالی آموزش و پرورش که نقش 

پر رنگی در تنظیم مصوبات استخدامی معلمان 
داشــته در گفت و گو با ما می گوید: در مصوبات 
شــورای عالی به اهداف پرداخته شــده است و 
موضوع پذیرش و تربیت دانشجو معلمان تقریباً از 
پنج سال پیش با تأسیس دانشگاه فرهنگیان کلید 
خورد و تأکید بر داشــتن صلاحیت برای افرادی 
است که قرار است به عنوان معلم ورود پیدا کنند.

احمد عابدینی تأکید می کند: این صلاحیت دارای 
سه بخش مهم اســت که شامل صلاحیت های 

عمومی، تخصصی و صلاحیت های حرفه ای است.
 وی می گویــد:در بخش صلاحیت های حرفه ای 
فرد باید صلاحیت های عمومی را داشته باشد تا 
بتواند جذب شود، پس بنابراین باید صلاحیت های 
تخصصی را هم داشته باشد؛ یعنی در رشته مورد 
نظر درس خوانده باشد و سپس دوره های مرتبط 
با روش های تدریــس و فن معلمی را گذرانده و 
امتیاز لازم را کســب کند؛ یعنــی مهارت های 
تدریس و انتقال مطالــب و تعامل با دانش آموز 

را هم بداند.
 در بخش صلاحیت های عمومی، توانمندی های 
جســمانی فرد دارای اهمیت است و همچنین 
بحث شرایط روحی و روانی که در مصوبات قید 
شده، برخورداری از سلامت کامل روحی و روانی 

و جسمانی لازم است.
عابدینی عنوان می کند: برای کســی که دارای 
مشکل روانی باشد به هیچ عنوان تبصره ای نداریم 
و در ادامه نوشته ایم )شرایط جسمانی لازم( یعنی 
برای کاری که اســتخدام می شود، بتواند شرایط 
فیزیکی انجام آن را داشــته باشد و قید سلامت 
کامل نیامده؛ یعنی شــاید یک عیب که مشهود 
نباشــد در فردی وجود داشته باشــد که برای 
معلمی کردن وی اشکال ایجاد نکند اما در بخش 

سلامت روانی کلمه کامل قید شده است.

چون قرار است معلم در اجتماع، مدرسه و دانش 
آموزان حضور پیدا کند، بنابر این باید شــرایط 
مناســب و قابل قبولی داشــته باشــد تا وجهه 
اجتماعی وی حفظ شده و موجب ارتقای جایگاه 

معلمی شود.

 قانون عطف به ماسبق نمی شود 
وی معتقد است تمامی ملاک های قید شده برای 
پذیرش معلم بر دانش آموز مؤثر است. بنابراین 
ظاهــر، توانایی، زیبایی و بخصوص توانایی معلم 
در انتقال مطالب حائز اهمیت است و این بحث 
یک وجهه علمی و روان شناسی دارد که در تمام 
کشورهای دنیا مد نظر است و حتی نوع برقراری 
ارتباط و خیلی فاکتورهای دیگر مورد توجه قرار 
می گیرد، کما این که نوع پوشــش معلم هم در 
جذب دانش آموزان مؤثر است و معلم حق ندارد 
با لباس نامناسب و ژولیده در کلاس درس حاضر 
شود و شــورای عالی در طرح جامع پیش بینی 
کرده که آموزش و پرورش تسهیلاتی برای لباس 
مناسب و در شأن معلم ارائه کند تا معلم با لباس 

مرتب و شیک در کلاس حاضر شود.
وی تأکیــد می کنــد: قانون عطف به ماســبق 
نمی شــود؛ یعنی بنا به هر شــکلی افرادی وارد 
آموزش و پرورش شــده اند که شــرایط فیزیکی 
مطلوب را نداشته باشند ما از این افراد در مدارس 
استثنایی استفاده خواهیم کرد و توصیه کرده ایم 
آموزش و پرورش این افراد را از چرخه معلمی به 
سمت و ســوی اداری و یا کارهای اجرایی سوق 

دهند و اخراجی در کار نیست.

 می خواهیم بهترین ها معلم شوند
عابدینی پیشــنهاد شــورای عالی برای جذب 
معلمــان ورودی را داشــتن دســت کم معدل 
15اعلام می کند و می افزاید: شــرایط سنی بین 
22تا32سال است چون قصد ما ورود بهترین ها 
به آموزش و پرورش برای شغل معلمی است. وی 
تأکید می کند در حال بهبود شــرایط برای ورود 
نخبگان و برترین های المپیادهای علمی کشوری 
هم هستیم. وی متذکر می شود: شرایط دریافتی و 
استخدامی در آموزش و پرورش با دیگر دستگاه ها 
متفاوت است؛ چون ما با روح و روان و سپس جان 
دانش آموزان سرو کار داریم پس بعضی از قوانین 
استخدامی کشوری برای معلولان و جانبازان در 
آموزش و پرورش باید مستثنی شود و این افراد 
را در امــور اداری و یا مدارس اســتثنایی به کار 
بگیریم.قانون گفته هرکسی را که به کار بگیرید 
باید توانایی حسن انجام کار محوله را داشته باشد.

آثار منفی ظاهر نامطلوب آموزگار در روح و روان دانش آموزان

معلم ژولیده نمی خواهیم !
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :

صلاحیت هــای  بخــش  در   
عمومی،توانمندی های جسمانی 
فــرد دارای اهمیت اســت و 
همچنین بحث شــرایط روحی 
و روانی کــه در مصوبات قید 
شــده، برخورداری از سلامت 
کامل روحی و روانی و جسمانی 

لازم است.

به انگیزه گرامیداشت یاد و خاطره 176 شهید انجام شد
برگزاری یادواره شهدای نهضت سوادآموزی

جامعه/ ایوب صابری : رئیس ســازمان نهضت سواد آموزی کشور 
ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره 176 شهید نهضت سواد آموزی با 
اشاره به مطالبه رهبر معظم انقلاب مبنی بر زنده نگه داشتن یاد شهدا، 
برگزاری یادواره های شهدا را از ضروریات عنوان کرد و گفت: زنده نگه 
داشتن یاد شهدا به تعبیر رهبر معظم انقلاب همسنگ با شهادت است 
و این مقوله در مورد معلمان و کسانی که به هر نحو چراغ علم را زنده 

نگه داشته اند، واجب تر است.
علی باقرزاده تأکید کرد: یادمان باشد که میزبان این جلسات، شهیدان 
هســتند و ما مدیون خون شهدا هســتیم.  وی با بیان اینکه پس از 
سرگذشت پژوهی، اولین یادواره کشوری شهدای نهضت سواد آموزی 
را در ســال ۹۴ برگزار کردیم، گفت: در سال ۹5 هم یادواره شهدا در 
هشت استان برگزار شد و دومین یادواره شهدای نهضت سواد آموزی 

استان ها هم در سال ۹6 در حال برگزاری است. 
رئیس ســازمان نهضت سوادآموزی گفت: امیدوار هستیم، بتوانیم تا 
پایان ســال، یادواره های شهدای نهضت سوادآموزی را در 10 استان 

دیگر برگزار کنیم.

وی افزود: اکنون 176 شهید درنهضت سواد آموزی داریم و این وظیفه 
ماســت که یاد و خاطره آن ها و تمامی شــهدا را گرامی بداریم و به 
خانواده آن ها سر بزنیم. باقرزاده تصریح کرد: اگر به دوران دفاع مقدس 
برگردیم خواهیم دید که به ظاهر، طرف جنگ ما رژیم بعثی بود، اما 
30 کشــور از رژیم بعثی حمایت می کردند و این رژیم را در صحنه 

نگه داشتند. 
وی خاطرنشان کرد: جنگ تحمیلی تنها جنگی بود در قرن گذشته 
که حتی یک وجب از زمین های کشور را به طرف مقابل ندادیم چون 
در جنگ تحمیلی به سبب ایمان رزمندگان و رهبری امام خمینی)ره( 
اســتقامت و گنجینه ای از فرهنگ و تمدن اسلامی شکل گرفت که 
سال ها باید بگذرد که خیرات و برکات و دستاوردهای آن را بدرستی 

احصا کنیم.
باقرزاده تأکید کرد: دفاع مقدس مامحدود به 2۹00 روز جنگ تحمیلی 
نمی شــود، بلکه همیشه بوده و تا زمانی که اسلام ناب و در مقابل آن 

لشکر ظالمان و سیاهی وجود دارد، دفاع هم وجود خواهد داشت.
رئیس ســازمان نهضت ســوادآموزی با بیان اینکه هنرمندان هنوز 
نتوانسته اند، جنگ را آن طور که باید مستند کنند، توضیح داد: کتاب 
»دا« خاطرات حضور و مشاهدات 17 روزه نویسنده در خرمشهربود که 
تبدیل به یک کتاب شد، بنابراین همه ما در هر مسئولیتی که داریم 
برای بیان این افتخارات و حفظ انقلاب باید بکوشیم و مسئول هستیم.

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران: 
بنیادشهید در کسرخدمت سربازی فرزندان 

ایثارگر نقشی ندارد
خبرگزاری ملت:رئیس بنیاد شــهید و امــور ایثارگران تأکید کرد: 
بنیادشهید هیچ دخالتی در کسرخدمت ســربازی فرزندان ایثارگر 
ندارد. بنیاد تنها می تواند، پیگیر معافیت فرزندان شــهدا و ایثارگران 

بالای 25درصد باشد.
ســید محمدعلی شــهیدی در خصوص تعیین تکلیف کسرخدمت 
سربازی فرزندان ایثارگر، گفت: کسر خدمت سربازی فرزندان ایثارگر 
مرتبط با وظایف ستاد کل نیروهای مسلح است و بنیاد شهید و امور 

ایثارگران هیچ دخل و تصرفی در آن ندارد.
شهیدی تصریح کرد: بنیاد شهید و امور ایثارگران نسبت به معافیت 
از خدمت ســربازی فرزندان شهدا و ایثارگران بالای 25 درصد طبق 
قانون اقدام می کند، اما ستاد کل نیروهای مسلح در مورد سایر موارد 

به جهت شاغل بودن آن ها تصمیم گیری می کند.
وی یادآور شد: بنیاد شهید و امور ایثارگران حتی نقش مشورتی هم 
در اجرای قانون معافیت از خدمت ســربازی یا کسرخدمت سربازی 
فرزندان ایثارگر ندارد. بنابراین ستاد کل باید تصمیمات اجرایی را اتخاذ 

و عملیاتی کند.
شایان ذکر است، مصوبه کسر خدمت فرزندان ایثارگر در برنامه ششم 
توســعه هنوز از سوی ستاد کل نیروهای مسلح تعیین تکلیف نشده 

است.

یک آسیب شناس اجتماعی:
70 درصد دانش آموزان نمی توانند از 

برنامه های تابستانی استفاده کنند
فارس:یک آسیب شناس اجتماعی با تأکید بر اینکه در اوقات فراغت، 
نه کمبود ســازمان داریم و نه فقدان بودجه؛ بلکه ضعف مدیریت و 
کارشناس وجود دارد، گفت: حدود 70 درصد از دانش آموزان قادر به 

استفاده از برنامه های تابستان نیستند.
مجید ابهری اظهار داشــت: بر اساس پژوهش های 10 سال گذشته، 
بعد از فصل تابستان آسیب های اجتماعی تا بیش از 30 درصد افزایش 
پیدا می کند چراکه فرزندان ما در تابستان قادر به استفاده از برنامه های 

اوقات فراغت نیستند.
این آسیب شــناس اجتماعی افزود: حدود 70 درصد از دانش آموزان 
قادر به استفاده از برنامه های تابستان نیستند چراکه کلاس های گران 
قیمت موسیقی و آموزش های ورزشی، از توان مالی خانواده ها خارج 

است.
ابهری تصریح کرد: متأسفانه خانواده ها نیز برای فرزندان خود برنامه ای 
ندارند و کودکان و نوجوانان نیز بین 2 تا 6 ســاعت در روز وقت خود 
را صرف بازی های رایانه ای می کنند؛ در حالی که در دو دهه گذشته، 
فرزندان توســط والدینی که کار آزاد و حرفه ای داشتند به محل کار 
برده می شدند و ضمن گذران اوقات فراغت، حرفه  آموزی می کردند، 

اما این حرکت نیز انجام نمی شود.

خبر

جامعه/ محبوبه علی پور: نظام جمهوری اســلامی ایران 
در تمام ســطوح تلاش می کند که امســال حج باشکوهی 

برگزارشود.
حجت الاسلام ســیدعلی قاضی عسگر، نماینده ولی فقیه در 
امور حج و زیارت با بیان این مطلب در همایش آموزشــی، 
توجیهــی زائران حج تمتع ۹6 خراســان رضوی گفت: این 
که برخی تفاهمنامه امســال حج را ذلیلانه می دانند درست 
نیست و نگاهی مغرضانه است. تفاهم صورت گرفته با مقامات 
عربستانی تفاهمی عزتمندانه است. چنانکه مقامات سعودی 
بارها در مذاکرات دوجانبه اعلام و تأکید کرده اند که با وجود 
تغییرات سیاسی در این کشــور متعهد و مصمم به رعایت 

حفظ حرمت، امنیت و کرامت زائران ایرانی هستند.
سرپرســت حجاج ایرانی با تأکید بر این که ما فرامذهبی و 
فرافرقه ای به حج نگاه می کنیم و معتقدیم حج کانون وحدت 
امت اسلامی است، خاطرنشان کرد: شرایط امروز جهان اسلام 
حساس است زیرا جنایات انجام شده در عراق، سوریه، لیبی و 
دیگر مناطق، جنایات اندکی نبوده و عوارض آن سالیان سال 
جهان اســلام را گرفتار خواهد کرد. از این رو نگاه ما به حج 

نگاهی وحدت بخش است.

وی با اشاره به این که سال گذشته هم می توانستیم در مراسم 
حج شــرکت کنیم اما به دلیل شبهه افکنی ها و جوسازی ها 
فرصت مذاکره را ازدست دادیم، افزود: نباید حج، این واجب 
الهی از سوی برخی از مغرضان دینی مورد هجمه قرار گیرد. 
از همین رو بیشــتر مطالبی که در ایــن زمینه به دروغ و از 
ســوی افراد ضددین و اغلب در فضاهای مجازی تولید شده 
را رصد کردیم و پاســخ این شبهات را برای شفاف سازی به 
مردم ارائه دادیم چراکه حق مردم ما دانستن واقعیت هاست. 
البته هوشیاری آحاد مسلمانان در رفع شبهات لازم است و 
ما آماده پاسخگویی به این شبهات هستیم. چنان که مطالب 
زیادی در این موضوع تولید و در کانال های رســمی سازمان 
حج و زیارت و بعثه مقام معظم رهبری بارگذاری شــده که 
در دسترس عموم است.حجت الاسلام قاضی عسگر همچنین 
افــزود: مردم با رصد این اخبار مغرضانه براحتی می توانند از 
اهداف پشت پرده آگاه شوند، زیرا برای نمونه هرساله هفت 
میلیون نفر به کشورهای خارجی سفرمی کنند اما هیچکس 
توصیه نمی کند هزینه سفر خود را صرف امور خیریه کنند 
در حالی که به حدود 86 هزار زائر حج که برای انجام فریضه 
واجب دینی خود به حج مشرف می شوند توصیه به نرفتن به 

این سفر کرده و کمپین تشکیل می دهند.
سرپرست حجاج ایرانی در ادامه گفت: گرچه برنامه ریزی ما 
برای انجام فریضه حج از اواخر سال گذشته آغاز شد ولی به 
برکت اخلاص مردم روند برنامه ها مطلوب اســت چنان که 
کیفیت خدمات رسانی به زائران ارتقا یافته به طوری که 30 
درصد از مراکز اقامتی برای نخســتین بــار در اختیار زائران 
قرارمی گیرد. همچنین در حمل و نقل های برون شــهری از 
اتوبوس های 2015 به بالا استفاده خواهد شد. برای نخستین 
بار نیز حجاج می توانند در ایام عرفه از خیمه های نســوز و 
دارای کولر برخوردار شوند. به هر روی با وجود فضاسازی های 
منفی در این مقوله در حــال حاضر ظرفیت تمام کاروان ها 
تکمیل شده و بسیاری از علاقه مندان در انتظارند تا در صورت 
انصراف زائران، جایگزین شــوند. در ادامه این همایش قاسم 
نصیری، مدیر کل حراست سازمان حج و زیارت نیز با تأکید 
بــر نکات امنیتی و حفاظتی برای حجاج گفت: طی ماه های 
اخیر برخی حساســیت های نادرست نسبت به مچ بندهای 
الکترونیکی به وجود آمده در حالی که این مچ بندها به منظور 
امنیت و سلامتی زائران طراحی شده است. به طوری که در 
این فناوری، اطلاعات مورد نیاز زائران همانند عکس، اطلاعات 

سجلیّ، پرونده سلامت و آدرس و کروکی محل اقامت آن ها 
در مکه و مدینه به همراه اطلاعات کاروان ها ثبت شده است 
که در صورت گم شدن و یا ایجاد مشکل برای حجاج، افراد 
متولی این ســفر می توانند از طریق گوشی های هوشمند به 
این اطلاعات دسترسی داشته باشند. وی با توصیه به رعایت 
قوانین کشور میزبان و رعایت نکات ایمنی تأکید کرد: حجاج 
توجه کنند چنانچه اطلاعات خاصی در تلفن همراه و فلش و 
دیگر ابزارهای مشابه دارند پیش از سفر پاک کنند. همچنین 
در مراکزی که نســبت به تصویربرداری از آن ها حساسیت 
وجود دارد، به این موضوع توجه داشــته باشند. نکته دیگر 
اینکه از همراه بردن اشــیای گرانقیمــت پرهیز کنند و در 
صورت ضرورت برای به همراه داشتن این اشیا، پیش از انجام 

مراسم، آن ها را در صندوق امانات هتل ها قرار دهند.

نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت عنوان کرد

تأکید مقامات سعودی بر حفظ حرمت، امنیت و کرامت زائران ایرانی

 رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی مطرح کرد عضو کمیسیون اجتماعی مجلس: عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس:عضو هیئت مدیره انجمن حمایت از حقوق کودک اعلام کرد

10 درصد کودکان کار در دام باندها 
و مافیاها

همه دانش آموختگان حقوق به 
فنون دفاع اشِراف ندارند

ستاد مبارزه با مواد مخدر نباید 
دارو بفروشد

گلایه آموزش و پرورش
 از وزارت کار

ایسنا: عضو هیئت مدیره انجمن حمایت از حقوق کودک 
اظهار کرد: یکی از مشکلاتی که با آن روبه رو هستیم، ورود 
غیرقانونی کودکان اتباع به کشور آن هم تنها و بدون حضور 

خانواده و والدین است.
طاهره پژوهــش با تأکید بر اینکه اداره اتباع و مســئولان 
باید احســاس مسئولیت بیشتری نســبت به این دسته از 
کودکان داشته باشــند، ادامه داد: براساس اطلاعاتی که به 
دست ما رسیده، هفته گذشته 17 کودک کار اتباع را پس 
از دستگیری برای بازگشت به کشور خود رد مرز کرده اند این 
در حالی است که به گفته خود مسئولان، آن ها پس از خروج 

از ایران دوباره توسط قاچاقچیان وارد میهن ما می شوند.
به گفته پژوهــش 62 درصد کــودکان کار را اتباع بیگانه 
تشکیل می دهند در حالی که تعداد کودکان پاکستانی در 
میان آن ها زیاد نیست. به گفته وی براساس تحقیقات ۹0 
درصد کودکان کار و خیابان دارای خانواده هستند، هرچند 
ممکن است یکی از سرپرستان خانواده خود را از دست داده 
باشند. کمتر از 10 درصد کودکان به صورت باندی و مافیایی 

مشغول به کار هستند.

خانه ملت: عضو کمیســیون آموزش و تحقیقات مجلس، 
گفت: هر فردی با داشــتن مدرک لیسانس حقوق به همه 

فنون دفاع اشِراف ندارد.
محمود صادقی یادآور شد: نهاد قضاوت و وکالت همانند دو 
بال فرشته عدالت هســتند که هر بال در جای خود امکان 
عمل دارد. در حقیقت وکیل مستقل پشتیبان قاضی مستقل 
خواهد بود. از سوی دیگر مبحث تخصصی وکالت زیر سؤال 
می رود زیرا هر فردی با داشتن مدرک لیسانس حقوق به همه 
فنون دفاع اشِراف ندارد. از این رو باید امتحان تخصصی کانون 
وکلا را بگذراند.وی تصریح کرد: گرفتن وکیل یک حق برای 
مردم اســت، اما تبدیل یک حق به تکلیف عملی و درست 
نیست. برخی از مردم توانایی مالی گرفتن وکیل را ندارند، کما 
اینکه در اصل 35 قانون اساسی گرفتن وکیل به عنوان یک 
حق مطرح اســت. صادقی ادامه داد: به جای اجباری کردن 
گرفتن وکیل و تبدیل این حق به تکلیف، باید تلاش شود در 
مرجع قضایی تکالیفی که دست قاضی را برای پذیرش وکیل 
باز گذاشــته، اصلاح شود تا موانعی بر سر راه این حق نباشد 

البته رویکرد دسترسی همه به وکیل مناسب است.

خانه ملت: عضو کمیسیون اجتماعی گفت: عرضه و فروش 
داروهای مخدر از سوی ستاد مبارزه با مواد مخدر قابل قبول 

نیست.
رســول خضری گفت: متولی عرضه و فــروش دارو وزارت 
بهداشــت بوده و هیچ نهادی نمی تواند در این مهم دخیل 
شــود زیرا در این حوزه بی انضباطــی و هرج و مرج پیش 
می آید. ســازمان غذا و دارو به طور مستقیم زیر نظر وزارت 
بهداشت فعالیت می کند و سیاستگذاری و ساختار تعریف 
 شــده ای بــرای عرضه و فــروش دارو در ایــن نهاد وجود

 دارد.
وی با بیان اینکه عرضه و فروش داروهای مخدر از ســوی 
ستاد مبارزه با مواد مخدر قابل قبول نبوده و محلی از اعراب 
ندارد، تصریح کرد: کنترل و مدیریت عرضه داروهای مخدر، 
مرهون تلاش وزارت بهداشــت و سازمان غذا و دارو بوده و 
اگر این موضوع به ســتاد مبارزه با مواد مخدر واگذار شود، 
فاجعه به بار خواهد آمد زیرا ستاد در انجام وظایف محوله و 
ذاتی خود ضعف داشته و در واقع نمره آن در مبارزه با مواد 

مخدر صفر است.

ایسنا: رئیس ســازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی از 
وزارت کار و بخش هــای دیگر صنعــت گلایه کرد و گفت: 
10 سال از آخرین زمان انتشار استانداردهای کار ما گذشته 
اســت. در سال های اخیر چند بار با وزارت کار و بخش های 
دیگر صنعت مکاتبه داشته ایم تا استانداردها را به روز کنند، 
اما جوابی نگرفته ایم. حجت الاسلام والمسلمین محی الدین 
بهرام محمدیان اظهار کرد: هیچ کس آینده مشاغل را برای 
ما تصویر نمی کند که بدانیم در 10 سال آینده چه مشاغلی 
و با چه نیازهایی مورد احتیاج جامعه است و معمولاً دست به 
عصا راه می رویم. محمدیان گفت: مردم باید بدانند 10 سال 
از آخرین زمان انتشار استانداردهای کار ما گذشته است و 
استانداردهای کار فعلی در اختیار ماست. در سال های اخیر 
چند بار بــا وزارت کار و بخش هــای دیگر صنعت مکاتبه 
داشــته ایم تا اســتانداردها را به روزآوری کنند، اما جوابی 
نگرفته ایم. قرار نیســت هزینه و نیروی آماده به کار تربیت 
کنیم، اما وقتی از سیســتم بیرون رفتند کارآمدی نداشته 
باشند. امید است، دستگاه های متولی کمک کنند و آموزش 

و پرورش در این میدان تنها نباشد.
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